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Pludinātājus
uz tiesu!
Š īs nedēļas politiskajā diskusijā radio par t.s. 

“Rīdzenes sarunām” četri dažādu Saeimas parti
ju pārstāvji (trīs no koalīcijas, viens no opozīcijas) 

aktīvi apsprieda “oligarhu” shēmošanas un valsts nozag
šanas mācībstundas materiālus, proti, sarunu ierakstus. 
Tas, protams, ir labi – jo beidzot būtu laiks pieķerties 
tēmai arī no varas pārstāvju puses. Diemžēl notikušā 
analīzē dominēja tikai viena galvenā doma. Tā, kuru vēl 
iepriekšējā nedēļā ļoti koncentrētā veidā pauda bijušais 
premjers, bet tagad AS “Latvijas Gāze” vadītājs Aigars 
Kalvītis: štrunts par sarunu saturu, galvenais būtu atrast 
un par biedinājumu citiem sodīt to nelieti, kas žurnālam 
“Ir” šīs sarunas nopludinājis...

Publiskā reakcija uz žurnāla “Ir” publicētajām “Rīdzenes 
sarunām” vispār ir dalāma divās galvenajās daļās. Pirmā: 
šūmēšanās sabiedriskajā telpā par notikušo faktu (proti, 
sarunām) kā tādu – sak, redz, kā viņi... Otrā: vainīgā 
meklēšana no politiskās elites un tiesībsargājošo iestāžu 
puses, jo – kā gan tas tā varēja notikt, ka publiskajā telpā 
nokļuvis kas tāds. Ne viens, ne otrs virziens nav kon
struktīvs. Jo no “šūmēšanās” tāpat nekāda labuma nav. 
Savukārt no varasvīru puses galvenais akcents uz “pludi
nātāja” saukšanu pie tiesas liecina, ka nekas jau pēc būtī
bas nav mainījies. Tik vien tas, ka šādi “dīli”, iespējams, 
vairs nenotiek “Rīdzenes” viesnīcā, bet Zoodārzā, restorā
nā vai pirtiņā pie ezera. Ja pirmais polemikas virziens vēl 
būtu puslīdz saprotams (jo ko gan šajā gadījumā sabied
rība īsti var darīt, ja pat tiesībsargi sakās neko nezinām un 
neko nevaram). Tad otrais jau ir simptomātisks un patiesī
bā politisko sistēmu raksturojošs.

Tomēr gan pirmajam, gan otrajam virzienam patiesībā 
vajadzētu koncentrēties pavisam citā gultnē. Sabiedriskajā 
telpā nav dzirdēts faktiski neviens kvalificēts un analītisks 
skatījums no “Rīdzenes sarunās” plaši apspriesto medi
ju pārstāvju puses. Tāpat šajā ziņā trūkst arī tradicionāli 
pļāpīgo politologu viedokļa un, pats galvenais, analītiska 
skatījuma. Kolēģi žurnālisti aprobežojas tikai ar fakta kon
statāciju, bet ne sistēmisku mediju telpas analīzi. Ja reiz 
paši žurnālisti nevar vai varbūt negrib analizēt situāciju, 
tad ko prasīt no ierindas sociālo tīklu lietotāja? Būtu gribē
jies redzēt arī žurnālistisku izmeklēšanu – nevis vienkārši 
tekstuālu pazobošanos par daiļrunīgo valodiņu “oligarhu 
sarunās”, bet gan pētījumu: redz, sarunās tiek pieminēts 
konkrēts notikums, konkrēts vārds vai shēmošanas vir
ziens, bet dzīvē tas noticis tā un šitā. Ja sarunās tiek runāts 
par TV ziņu raidījuma sižetu, ko “sakārtos” medijos iesū
tītie ielikteņi, tad – bija vai nebija šis sižets, bija vai nebi
ja slavinošs raksts. Plaši tiek “izķidāts” laikraksts “Diena”. 
Tad kādas ir bijušas tās žurnālistu un redakcijas vadības 
izmaiņas – kas, kur un kādā veidā ir pārcelts, kas, kur un 
kāpēc ir ticis rakstīts.

Par varas elites reakciju gan nebūtu ko brīnīties. Jo 
tiešām – kurš bija tas nelietis, kas pasniedza žurnā
lam “Ir” šos materiālus (domājams, ka zināma skaidrī
ba vismaz virtuves līmenī ir arī par šo jautājumu)? Un 
kamēr pozīcijas un opozīcijas partiju līderiem būs pār
liecība, ka pludinātājs jānodod tiesai, jo tā vajag, tik
mēr politiskā elite būs iepuvusi no galvas. Citējot jau 
minēto radio diskusiju: “Es tagad neiedziļināšos saturā, 
jo tās bija privātas sarunas, bet mums visiem ir tiesī
bas uz savu privāto telpu un privātajām sarunām, tāpēc 
galvenais jautājums: kā kompetento iestāžu ierakstītās 
sarunas nonāca publiskajā telpā.” Un galu galā tiešām 
– “Rīdzenē” taču mūsu politbiznesmeņi gluži privāti dis
kutēja par to, kā sashēmot, sakārtot un izlaupīt valsti, 
kā salikt “savējos” visos vajadzīgajos amatos... Bet pri
vāti diskutēt var par jebko. 

Ar cieņu,
patiesi esot ventspilnieku pusē –

jūsu “Ventspilnieks.lv”

Par vecāku atbildību 
un bērnu drošību Fo
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Īsa notikumu hronoloģija. Valsts policijā svētdien saņemts iesniegums 
par to, ka sestdien, 1. jūlijā ap plkst. 8.30 no savas dzīvesvietas Liepājā, 
Pāvilostas ielā, izgāja un joprojām nav atgriezies mājās piecgadīgais Ivans 
Berladins. Divas dienas pēc dēla pazušanas viņa māte Zoja Arejeva TV3 
ziņām  stāstīja: “Viņš izskrēja, un mēs pat nepaspējām saskatīt, kas viņam 
bija mugurā, bija sporta jaciņa – zila ar lieliem burtiem... sandales – bez 
zeķēm.” Māte pauda, ka dēls sestdien rīta pusē manīts Liepājas sabiedris
kā transporta pieturā, it kā esot devies pēc cepumiem un konfektēm, taču 
naudas Ivanam līdzi nebija. 

O 
trdien, kā 
ierasts, mēro
ju ceļu uz darbu 
Ventspilī, kas, 
arī kā ierasts, 

ved cauri parkam, kur ierī
kota visā Latvijā slavenā 
Bērnu pilsētiņa. Protams, 
jebkurš šobrīd Latvijā zina 
par pazudušo zēnu tepat 
kaimiņos, Liepājā. Un tas 
liek pievērst uzmanību bēr
niem un viņu pieskatīša
nai. Ievēroju divas jaunās 
māmiņas, kuras jautri tēr
zēja uz kāda Bērnu pilsēti
ņas soliņa, viņu tuvumā gan 
nekādus bērnus nemanīja, 
tik vien kā bērnu sēžamra
tiņus turpat blakus māmi
ņām. Abas jaunās sievie
tes bija ļoti aizrāvušās acīm
redzot interesantajā drau
dzeņu sarunā, nepievēršot 
ne mazāko uzmanību rotaļ
laukumā notiekošajam. Līdz 
pēkšņi viena no māmiņām 
teju vai iekliedzās: “Eu, kur 

Pēdējās nedēļas laikā sabiedrības nedalītu uzmanību ir izpelnījies gadījums 
Liepājā, kur tūkstošiem brīvprātīgo, tai skaitā arī no mūsu pilsētas, piedalās 
pazuduša piecgadīga zēna Ivana meklēšanā. Zēna pazušana izpelnījusies 
visdažādākos komentārus un viedokļus gan publiskajā telpā, gan no oficiālo 
amatpersonu puses. Zēna meklēšanā iesaistīti gan policijas, gan armijas, 
gan brīvprātīgo resursi. Taču, nenoliedzami, šis gadījums liek uzdot dau
dzus jautājumus. Tostarp, arī par iespējamo vecāku atbildību un līdzcilvēku 
reakciju uz notiekošo, tā teikt, “tepat kaimiņos”. “Ventspilnieks.lv” saņēmis 
lasītāja Vsevoloda Razminoviča vēstuli, kas Liepājas notikumu gaismā rak
sturo situāciju arī Ventspilī. Lūk, ko raksta mūsu lasītājs:

Zēns ir vidējas miesas uz-
būves, viņam ir īsi, gaiši mati, 
zilas acis. Viņam mugurā bija 
zila adīta jaka ar rāvējslēdzi un 
zilas sporta bikses. Kājās bija 
raibas zeķes un sandales bēšā 
krāsā. Zēns sarunājas krievu 
valodā.
Ja kādam ir informācija par 
zēna iespējamām uz-
turēšanās vietām, policija 
par to lūdz informēt, zva-
not uz tālruņa numuru 110.

Zane palikusi, viņas tur vairs 
nav!” Abas sievietes sāka 
izmisīgi raudzīties apkārt, 
viena no viņām pieskrēja 
pie kāda apmēram pazudu
šā Ivana vecuma puisēna un 
pievilka to pie sevis, kamēr 
otra meklēja savu pazu
dušo Zani, kas nebija ne 
pie viena no rotaļu rīkiem. 
Sievietei par laimi Zane atra
dās – meitenīti, kurai, vis
ticamāk, nebija vairāk par 
gadiem trim aiz rokas veda 
kāda cita sieviete, kura esot 
izdzirdējusi sievietes saucie
nus, mēģinot sasaukt pazu
dušo Zani, un ieraudzīju
si vienu pašu meitenīti jau 
ārpus Bērnu pilsētiņas, kas 
gājusi pa ielas malu.

Šis gadījums beidzās laimīgi 
un bez smagām sekām. Taču 
tas ļoti labi parāda mūsu visu 
attieksmi – lai jau tas bērns 
tur spēlējas, jo nekas taču 
nevar notikt, bet gadījums 
Liepājā ir tikai kaut kas tāls 

un uz pārējiem sabiedrības 
locekļiem neattiecas, jo tas 
taču notiek ar citiem. Liepājas 
zēna liktenis šobrīd ir pats 
svarīgākais, bet ļoti gribētos, 
lai vēlāk tomēr raisītos dis
kusija par atbildību. Par vecā
ku atbildību, par vecāku pie
nākumu sargāt savus mazos 
bērnus, par vecāku spēju vai 
nespēju audzināt savas atva
ses, par attieksmi pret bēr
niem. Nedomāju, ka manis 
aprakstītais gadījums mūsu 
Bērnu pilsētiņā nozīmētu, ka 
abas minētās sievietes ir slik
tas mātes. Visticamāk, ka nē. 
Taču lielākajā daļā gadījumu, 
kas aprakstīti medijos, tomēr 
pirmais jautājums ir: kur bija 
vecāki, ar ko viņi nodarbo
jās, kā viņi vispār audzina 
bērnus. Piecgadīgais Ivans no 
Liepājas esot ar slieksmi uz 
klaiņošanu – tā vismaz medi
jos tikuši citēti zēna vistu
vākie radinieki... Bet, cilvēki 
mīļie, kāda klaiņošana piec

gadīgam zēnam? Mēs par to 
runājam tā, it kā runa būtu 
par protestējošu pusaudzi 
skuķi vai puiku padsmitnieku, 
kuri šādi pauž savu protestu 
atbilstoši savam vecumam. 
Un otrs jautājums – ja reiz 
ģimenē ir bijušas problēmas, 
tad kur skatījās līdzcilvēki jau 
iepriekš? Vai tiešām tuvākie 
kaimiņi nezināja par problē
mām, kas skar mazo zēnu? 
Taču šie laikam jau ir tikai 
retoriski jautājumi. Mana vis
dziļākā pārliecība ir, ka bērnu 
drošība vispirmām kārtām ir 
vecāku un tikai vecāku pie
nākums. Un no šī viedokļa arī 
šis jautājums ir skatāms. 

Vēlot veiksmi 
zēna meklēšanā,

Vsevolods Razminovičs

Lai arī pagājušās nedēļas nogalē Liepājā pazudušā piecgadīgā pui-
sēna meklējumos līdztekus policijas un armijas spēkiem iesaistīju-
šies tūkstošiem brīvprātīgo, līdz redakcijas slēgšanai tā rezultātus 
nebija devusi. Palīgos liepājniekiem zēna meklēšanā devās cilvēki 
no daudzām Latvijas vietām, piedalījās arī ventspilnieki. Šo dienu 
laikā izskanējušas daudzas versijas, sniegti neskaitāmi pavedieni 
un informācija, taču neviena no ziņām nav apstiprinājušās. Jau 
vairākas reizes rūpīgi pārmeklēta Liepājas pilsēta un tās apkārtne, 
pārmeklētas ūdenstilpnes un purvi, taču rezultātu nav. 
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Ģimenes ārstu streiku neizjūt
Pirmajās ģimenes ārstu protesta akcijas die
nās arī Ventspilī pacientiem ir nodrošinātas 
visas nepieciešamās medicīniskās palīdzības 
saņemšanas iespējas, līdz ar to Ventspils slim
nīcā neizjūt streika ietekmi – nav novērots 
būtisks pacientu plūsmas pieaugums, un ies
tāde turpina darbu ikdienas režīmā. Ventspilī 
valsts apmaksātos pakalpojumus pārstāja 
sniegt salīdzinoši neliela daļa ģimenes ārstu, 
tādēļ situācija ir mierīga, skaidroja slimnīcas 
pārstāve Viola Grivalde.

Ventspilī viesojas 
ministrs Reirs
Ceturtdien Ventspilī darba vizītē viesojās lab
klājības ministrs Jānis Reirs. Tās laikā ministrs 
tikās ar pilsētas pašvaldības deputātiem, vie
sojās atbalsta centrā ģimenēm un bērniem ar 
īpašām vajadzībām “Cimdiņš”, kā arī apmek
lēja Valsts sociālās apdrošināšanas aģentūras 
Ventspils reģionālo nodaļu un Nodarbinātības 
valsts aģentūras Ventspils filiāli. 

Sāks labot bojājumus Lielā 
laukuma strūklakai
Apdrošināšanas kompānija ERGO pēc vandā
lisko bojājuma rakstura un apstākļu izvērtēša
nas piekritusi veikt zaudējumu kompensēša
nu Lielā laukuma strūklakai "Fregate Valzivs". 
Šā gada pavasarī tika atklāts fakts, ka strūk
lakas pieciem lielajiem mastiem bojāti mig
las sprauslu pūtēji, kuri spēcīgi iedzīti nerūso
šā tērauda caurules korpusā, kā arī nolauztas 
un mehāniski saliektas caurulītes, no kurām 
gaisā izplatās miglas strūkla.  Šobrīd uzsāk
ti miglas sprauslu pūtēju atjaunošanas darbi, 
tādēļ strūklakas darbība uz neilgu laiku tiks 
apturēta. Darbus plānots veikt līdz Ventspils 
Jūras svētkiem.

Kamerkorim triumfs Polijā!
Kamerkoris “Ventspils” diriģenta Aigara Meri 
vadībā triumfējis Polijā notikušajā prestižajā 
koru konkursā “Per musicam ad astra”. Koris 
ieguva gan "Grand Prize", gan pirmās vietas 
jaukto koru grupā un tautas mūzikas program
mas izpildījumā. Jūlijā Ventspils kamerkoris 
piedalīsies Eiropas koru olimpiādē.

VeA pirmajā dienā saņem 
90 reflektantu pieteikumu 
apstiprinājumu
Pirmajā dienā pieteikumus studijām Ventspils 
augstskolā apstiprinājuši 90 reflektanti, no 
tiem 29 studijas šajā iestādē norādījuši kā gal
veno prioritāti, liecina portālā Latvija.lv pie
ejamie dati. Kopumā portālā Latvija.lv vieno
tajā pieteikšanās sistēmā, kurā apvienotas 12 
Latvijas augstskolas, dienas gaitā savus pie
teikumus studijām apstiprinājuši 1597 reflek
tanti. Lielākā interese patlaban ir par Latvijas 
Universitāti – kopumā kāda no tās studiju 
programmām izvēlēta 2766 reizes, savukārt 
kā pirmā prioritāte LU ir 652 reflektantiem.

Sarūk “Bucher Municipal” 
peļņa un apgrozījums  
Ventspilī strādājošā ielu tīrāmo mašīnu ražotā
ja “Bucher Municipal” apgrozījums 2016.gadā 
bija 22,201 mlj. eiro, kas ir par 17,3% mazāk 
nekā 2015.gadā. Uzņēmuma peļņa pērn bija 
1,112 miljoni eiro un tā ir par 29,1% mazā
ka. Uzņēmums gan cer, ka šogad, pateicoties 
pilna cikla montāžas pārnešanai no Anglijas 
un Šveices uz Latviju, būs nozīmīgs apgrozī
juma pieaugums līdz 49,4 mlj. eiro. Saistībā 
ar apjomu pieaugumu laikā no augusta līdz 
novembrim 4 m3 mucu ražošanas līnijā kopē
jais darbinieku skaits varētu sasniegt 330.

VENTSPILĪ

Pie Ventspils esošajā atkritumu poligonā, kuru apsaim
nieko Ventspils pilsētas domes uzņēmums “Ventspils 
labiekārtošanas kombināts”, jau gadiem ilgi krājas ton
nām atkritumu no Lielbritānijas. Ventspils pašvaldības 
uzņēmuma apsaimniekotā atkritumu poligona teritorijā 
kāda privātfirma ievedusi 12 000 tonnu saķīpotu atkritu
mu no Lielbritānijas. Taču jau pirms vairākiem gadiem 
vietai bija jābūt tīrai. Tā vietā atkritumu apjoms būtiski 
audzis, ķīpas saplīsušas, bet draza nonāk apkārtējā vidē, 
ziņo Latvijas Radio.

No 2017. gada 1. jūlija daudzbērnu ģi-
menes reģionālo maršrutu autobusos un 
vilcienos saņems atlaidi 25% apmērā no 
biļetes cenas, paredz grozījumi Ministru 
kabineta noteikumos par braukšanas 
maksas atvieglojumiem.

Ventspils atkritumu poligonā gadiem ilgi  
krājas 12 000 tonnu atkritumu no Lielbritānijas

A 
tšķirībā no Jūrmalas, kur atkritu
mu glabātuvē nesen izcēlās mil
zīgs ugunsgrēks, Ventspilī šāda 
atkritumu glabātuve, izrādās, ir 
legāla: vietējā Ventspils reģio

nālā vides pārvalde atbildējusi, ka tūksto
šiem tonnu gadiem stāvošu atkritumu ir 
legāla saimniecība.

15 km attālumā no Ventspils esošo poli
gonu "Pentuļi" apsaimnieko domes kapitāl
sabiedrība “Ventspils labiekārtošanas kom
bināts”. Tas savukārt daļu zemes iznomā
jis privātfirmai “Vereco”. Poligona teritorijā 
aiz izgāztuves kalna atklājas vairāku hektā
ru laukums, kurā pat piecu metru augstumā 
sakrautas ap kubikmetra ietilpības atkritumu 
ķīpas, aptītas ar melnu plēvi.

Uzņēmuma valdes loceklis Aldis Stankevičs 
skaidro, ka “Vereco” no sadzīves atkritumiem 
nošķiro visu, ko ir iespējams izmantot otr
reizēji, un nodod to tālākai pārstrādei vai arī 
no atkritumiem iegūtā kurināmā izmantoša
nai. “Lai censtos maksimāli noslogot uzņē
muma rūpnīcu, ar Ventspils reģiona atkritu

miem nepietiek, tie spēj noslogot tikai 50% 
no rūpnīcas jaudas. Līdz ar to tiek papildus 
ievesti atkritumi kurināmā ražošanai,” skaid
ro uzņēmējs.

Stankevičs atzinis, ka savulaik atkritumus 
savedis no ārzemēm. “Atkritumi tika ieves
ti 2015.gada beigās, un tie pakāpeniski tiek 
pārstrādāti. Uzņēmumam ir sadarbība ar 
šāda kurināmā veida pieņēmēju Latvijā, tam 
šo pārstrādāto materiālu arī piegādājam,” 
skaidroja Stankevičs.

Ventspils reģionālās vides pārvaldes 
Kontroles daļas vadītājas Annas Adamsones 
skaidrojums mazliet atšķiras, taču viņa vietē
jo uzņēmēju aizstāv. 2014.gadā Valsts vides 
dienesta Licenču daļa saskaņoja atkritumu 
ievešanu no Anglijas  12 000 tonnas pie
cos sūtījumos. “To visu ir domāts pārfasēt 
un nodot “Cemex”. Tur bija problēmas, jo 
cementa ražošana apstājās un šie atkritumi 
pilnā apjomā netika pāršķiroti, pārfasēti un 
nodoti “Cemex”. Tagad viņi tur stāv, ir piesū
kušies ar mitrumu un būtu jāpāržāvē,” norā
da Adamsone.

Radio skaidro, ka tādējādi poligona terito
rijā jau gadiem glabājas 17 000 tonnu atkri
tumu, kas ir vairāk nekā 800 smago mašīnu 
kravu ietilpība un lielāks apjoms par to, kas 
pašlaik jāizved no Jūrmalas.

Tikmēr cementa ražošanas uzņēmu
mā “Cemex” dīkstāvi un kurināmā nepie
ņemšanu noliedz. “Ne vienu brīdi nav bijis tā, 
ka mēs kaut ko nepieņemtu. Tā nebūs tais
nība. Protams, ja šis materiāls atbildīs mūsu 
kvalitātes prasībām,” sacīja Brocēnu cemen
ta ražotāja kompānijas Vides nodaļas vadītā
ja Santa Kļava.

Tātad Ventspils uzņēmums no Lielbritānijas 
ievestos atkritumus vienkārši nespēj sašķirot 
un nodrošināt “Cemex” prasīto kvalitāti. Par 
to, ka noteiktajā gada laikā tūkstošiem tonnu 
gružu nav pārstrādāts, vides dienests uzņē
mumam piemērojis 280 eiro naudas sodu.

Vides dienestā norāda, ka vienkārši gaidīs, 
kad uzņēmums pusšķirotos un arvien augo
šos atkritumus realizēs pārstrādei. Nākamajā 
nedēļā no firmas gan tiekot gaidīts tālākās 
rīcības plāns, ziņo Latvijas Radio. 

Daudzbērnu ģimenes reģionālo maršrutu 
autobusos un vilcienos brauks lētāk

Karte pienākas, ja persona pati vai kopā 
ar laulāto aprūpē vismaz trīs bērnus tai 
skaitā audžuģimenē vai aizbildnībā eso
šus bērnus un pilngadīgas personas, kuras 
nav sasniegušas 24 gadu vecumu, ja tās 
iegūst vispārējo, profesionālo vai augstā
ko izglītību, un personai un tās laulāta
jam un minētajiem bērniem ir deklarēta 
dzīvesvieta Latvijas Republikā (izņemot, 
ja bērni mācās ārzemēs). Gadījumos, ja 
personas pilngadību sasniegušais bērns 
turpina iegūt izglītību, jāiesniedz izziņa, 
kas iesnieguma brīdī apliecina faktu, ka 
pilngadību sasniegušais bērns iegūst vis
pārējo, profesionālo vai augstāko izglītī
bu. Savukārt gadījumos, ja bērns mācās 
ārzemēs ir jāiesniedz izglītības iestādes 
izziņa oriģinālvalodā un tās tulkojums 
valsts valodā, apliecinot tulkojuma parei
zību, apliecinājuma uzrakstā ar drukātiem 
burtiem norādot “tulkojums pareizs”, 
tulka vārds, uzvārds un personas kods, 
paraksts, apliecinājuma vietas nosaukums 
un datums. Tulkojumu nav nepieciešams 
notariāli apstiprināt.
Lai abi vecāki saņemtu karti, katram ir 
jāaizpilda savs iesniegums.
Karti drīkst izmantot arī bērni, kuri norā
dīti uz kartes, uzrādot to kopā ar personu 
apliecinošu dokumentu.
Pieteikuma veidlapa atrodama www.
godagimene.lv, sadaļā “Piesakies kartei”.
Iesnieguma veidlapu iespējams aizpildīt 
arī papīra formātā Sabiedrības integrācijas 
fondā Aspazijas bulvārī 24, 3.stāvā, Rīgā. 

Avots: godagimene.lv

Atlaide tiks piešķirta daudzbērnu ģime
nēm, kas ir valsts īstenotās atbalsta prog
rammas Latvijas Goda ģimene dalībnieces un 
saņēmušas “3+ Ģimenes karti”. Iegādājoties 
biļeti vienam braucienam reģionālo maršru
tu autobusā vai vilcienā, daudzbērnu ģime
nes locekļiem būs jāuzrāda apliecība “3+ 
Ģimenes karte” un personu apliecinošs doku
ments – pase vai ID karte. Saņemt atlaidi 
25% apmērā no vienas biļetes cenas varēs 
jebkurš ģimenes loceklis, kurš ir norādīts “3+ 
Ģimenes kartē”.

Atlaide 25% apmērā no biļetes cenas ir 
spēkā visos reģionālajos autobusu maršru
tos un visos vilcienu maršrutos. Reģionālie 
autobusu maršruti iedalās starppilsētu marš
rutos (piemēram, Rīga–Valmiera, Liepāja–
Ventspils, Rīga–Mārupe) un vietējās nozī
mes maršrutos (piemēram, Ogre–Smiltāju 
kapi, Salacgrīva–Korģene, Ilūkste–Bebrene). 
Reģionālajā autobusu un vilcienu maršrutu 
tīklā pakalpojuma pasūtītāja ir valsts, kas 
attiecīgi ir apņēmusies kompensēt 25% no 
biļetes cenas daudzbērnu ģimenes locek
ļiem. Atlaide 25% apmērā nav spēkā tikai 
deviņu lielo pilsētu sabiedriskajā transpor
tā, jo pilsētās pakalpojuma pasūtītāja ir pil
sētas dome.

No pašvaldības SIA “Ventspils reiss” apkal
potajiem maršrutiem atlaides varēs izman
tot braucieniem Rīgas, Kuldīgas, Liepājas, 
Dundagas un Jelgavas virzienā. Pasažieriem 
jāievēro, ka šī atlaide tiek piemērota tikai 

vienreizējai braukšanas biļetei un neattiecas 
uz abonementa biļetēm.

Tanī pat laikā pārvadātāji brīdina, ka 25% 
atlaidi daļā autobusu varētu pat nepiemērot, 
jo reģionālie pārvadātāji tikai daļēji ir gatavi 
pildīt jaunos nosacījumus. Tāda situācija radu
sies tādēļ, ka MK noteikumi stājās spēkā tikai 
piecas dienas pēc to pieņemšanas valdībā, 
bet pārejas procesam un kases aparātu pie
lāgošanai esot nepieciešami vairāki mēneši. 
Daļā uzņēmumu autobusu šoferi vēl neesot 
saņēmuši pilnu instruktāžu par jaunās atlai
des piemērošanu un ar to saistītajiem pasā
kumiem. Latvijas Pasažieru pārvadātāju aso
ciācija arī norāda, ka tagadējais “3+ Ģimenes 
kartes” dizains ir neveiksmīgs, neļauj vieg
li un ātri nolasīt uz tā norādītos datus, un 
tādēļ šoferiem būs nepieciešams laiks, lai 
pārliecinātos par kartes lietotāja identitāti 
un salīdzinātu to ar personu apliecinošiem 
dokumentiem.

Tāpat izskanējušas šaubas, cik veiksmīgi šī 
sistēma darbosies. Tā kā “3+ Ģimenes karti” 
piedāvā tikai vecākiem, atklāts paliek jautā
jums, ko darīt tad, ja, piemēram, vienā un 
tanī pašā dienā vairākiem daudzbērnu ģime
nes bērniem ir nepieciešamība braukt uz 
dažādām Latvijas vietām, bet karti iespējams 
iedot tikai vienam no viņiem. Daudzbērnu 
ģimenes ir pārsteigtas arī par prasību ikvie
nam bērnam, kas, izmantojot šo karti, vēlas 
saņemt atlaidi, ņemt līdzi identifikācijas 
dokumentu – ID karti vai pasi. Sabiedrības 
integrācijas fondā skaidro, ka cita ceļa, kā pār
liecināties par personas identitāti, nav, turklāt 
sarunu laikā, kad tika diskutēts par atlaidēm, 
skolēnu apliecības netika uzskatītas kā pietie
kams apliecinošais dokuments. 

Ilze Liepa

Kurš var saņemt 
“3+ Ģimenes karti”? 
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CENŠAS IEVIBRĒT DVĒSELES STĪGAS
Jā, dzejas mūza Ilgu apciemojusi jau dau

dzu gadu garumā, bet pēdējā laikā iero
doties pat nakts stundās, liekot iededzināt 
gaismu un tvert pildspalvu, lai ātri gaisto
šo ritma uzplaiksnījumu piefiksētu uz papīra 
vai ieklikšķinātu datorā. Uzrakstītais taupo
ties grāmatai, daļa jau aizgājusi kopkrāju
mos, vēl citi viņas dzejoļi pārtapuši dziesmās. 
Sevi pie diženām dzejniecēm viņa, protams, 
nepieskaitot, taču ir priecīga, ja uzrakstītais 
rod emocionālu atbalsi  arī citos. Enerģiskā 
nelielā auguma sieviete mūžā ir spējusi un 
jo projām māk sagādāt līdzcilvēkiem prieku 
ar daudzām savām amata un hobiju pras
mēm, bet visaugstāk tomēr  vērtē spēju ar 
patiesu un trāpīgu vārdu ievibrēt līdzīgi jūto
šas dvēseles stīgas. Reizē atzīstot, ka auto
rei pašai tas prasa milzīgu garīgo piepūli, bet 
vienlaicīgi dod arī bezgala lielu un nepārejo
šu gandarījumu.

AR OZOLU SVĒTĪTĀ SĒTĀ
Smagu bērnību laukos pavadījusī Ilga pēc 

pārcelšanās uz pilsētu daudzkārt mainījusi 
dzīves vietas, jo pēckara gados reizēm nācies 
mitināties pat tik ekstremālos apstākļos, ka 
cauri grīdas dēļiem bijis saskatāms ūdens, 
bet vējš pa sienas šķirbām dzēsis nost pet
rolejas lampu. Vēlāk īrētas istabiņas vai saru
nātas gultas vietas pie paziņām. Apstākļi 
pozitīvi manījušies, kad viņa kopā ar daudzu 
amatu meistaru Lenartu nodibinājusi ģime
ni, kurā piedzimuši četri bērni. Kad ar izgud
rotāja un racionalizatora talantu apveltītais 
dzīvesbiedrs aizgājis mūžībā, bet bērni savā 
dzīvē, Ilga izsolē nopirkusi vienistabas dzī
vokli nelielā,  skaistā namā vecpilsētā, kuram 
sētsvidu ar zariem svētī un rudeņos zīlēm 
piebārsta varens ozols. Ilga vērtē, ka tas varē
tu būt viņas vienaudzis, un lepojas, ka kup
lumā tam šajā pilsētas daļā nav līdzinieka. 
Izejot pagalmā, Ilga mēdz aprunāties ar zaļo 
milzi un sacerējusi pat teiksmu, kā tas  ilgojas 
pēc tikpat diženas liepas piejūras zvejniekcie
mā Liepenē, kur zemes gabals pieder vienai 
no Ilgas meitām. 

Par mīlestību kaut ko jaunu un citādu var 
pateikt jebkurā vecumā, ja vien tādas jūtas 
dzīves laikā tikušas iepazītas un izdzīvotas.  

Laimīga, ka gadus 
var neskaitīt
Nekad nav tik labi man klājies – tā, nedaudz pārfrāzējot Raimonda Paula un 
Guntara Rača dziesmas vārdus, par sevi saka pavisam nesen astoņdesmit 
piecu gadu slieksni pārkāpusī ventspilniece Ilga Bernica. Paskaidrojot, ka ar 
“labi” viņa saprot galvenokārt beidzot iegūto pilnīgu brīvību rīkoties ar savu 
laiku. Protams, arī materiālu neatkarību piešķirtās pensijas robežās. Un, 
kas ne mazāk svarīgi, iespēju izteiksmes līdzekļos un formā neierobežoti 
izpausties dzejā. “Savai dzīvei pāri skrēju, neatstājot melnas pēdas,” ar šiem 
vārdiem viņa mēģinājusi izteikt savu dzīves un dzejas filozofiju.

DATORA NIĶIS HRONIKAS CEĻĀ 
Par savu dzimtu, kurai saknes viņa sarau

dzījusi pat vairāk nekā gadsimta dziļumā, 
Ilga sākusi rakstīt grāmatu. Bērnu dāvināta
jā datorā, ar kuru joprojām nav pilnīgi uz tu. 
Vienā nejaukā brīdī tas noreaģējis uz kādu 
nejaušu pieskārienu tastatūrai, jau uzrak
stīto tekstu pārvēršot kaut kādos nesaprota
mos simbolos un zīmēs. “Dzēsu to datorsēr
gu nost, neaptverot, ka līdz ar to neatgrieze
niski nebūtībā aizlaižu arī  savu sacerējumu,” 
tagad Ilga notikušo atceras jau ar humoru, 
bet toreiz iznīcinātā  darba  bijis žēl līdz asa
rām. Vēl jau viņa cer, ka saņemsies un atmi
ņas vispirms uzrakstīs uz papīra un tikai pēc 
tam uzticēs niķu pilnajam datoram. Dzimtas 
hronikas uzrakstīšanu Ilga vērtē kā pienā
kumu pret tās turpinātājiem, jo atskatīša
nās pagātnē, viņasprāt, katram  dod iespēju 
saprast un salīdzināt savu gājumu un veiku
mu, samērojot to ar priekšteču padarīto. 

No mātes puses Ilgai senčos sazīmēja
mi vācieši, tēva saknes meklējamas latvie
šu zemniekos. Tēvs Fricis Miltiņš piedalījies 
Latvijas Brīvības cīņās, par ko saņēmis pār
purvotas zemes gabalu Tārgales pagastā. 
Ilgas bērnības atmiņās ir, kā tēvs slīkšņas 
un krūmājus pārvērtis ziedošā zemnieku  
saimniecībā "Ezerkalni", uzceļot tur māju un 
audzinot četrus bērnu. Visu sagrāvusi padom
ju  okupācija, jo Sarkanā armija viņu iekoptos 
tīrumus nolūkojusi kara aerodroma  būvei.    

SARKANĀ ARMIJA 
NOSLAUKA EZERKALNUS

“Mums vienkārši pavēlēja izvākties, līdzi 
ļaujot paņemt tikai vienu no astoņām govīm, 
zirgu un piecas aitas. Pat sagādātos būv
materiālus, no kuriem būtu iespēja uzcelt 
māju kur citur,  vajadzēja atstāt, jo no tiem 
taču varēja būvēt kazarmas okupantu karavī
riem... Mamma paguva izrakt līdzņemšanai 
tikai rabarbera sakni un jauno ķirsīti, ko iestā
dījām jaunierādītajā vietā Landzē. Protams, 
ka mūs, ar varu tur iemitinātos tālumniekus, 
vietējie ar mīļu prātu nesagaidīja. No tiem 
gadiem Ilgas raksturā iezīmējusies patstāvī

ba, jo kā vecākajai no māsām viņai nācies 
rūpēties arī par pārējiem bērniem, kamēr 
tēvs ar māti strādājuši siena vākšanā vai tīru
mā. Tanī laikā piedzīvoti arī traģiski notiku
mi – jaunākās māsiņas nāve, brāļa slīkšana, 
kuru Ilgai brīnumainā kārtā izdevies novērst, 
bet vēlāk, 1943. gadā, no liktenīgas pār
pūles smagā darbā, neskatoties uz mediķu 
pūlēm,  mirusi māte Amanda. Tēvs pēc laika 
ievedis mājās pamāti, kurai labas attiecības 
ar padsmitgadīgo meiteni  nav izveidoju
šās, lai gan no viņas bijis arī ko pamācīties, 
atzīst  Ilga. Tālāk jau kā klasikā – simpātiskās 
meitenes centieni izrauties no vergu darba 
laukos, iegūt amatu un dzīvesvietu pilsētā, 
reizēm burtiski ar zobiem un nagiem aiz
stāvoties pret uzmācīgiem puišiem, cenšo
ties atvairīt nenovīdīgo darba biedreņu intri
gas. Diezgan ilgi cerējusies ar nākamo vīru, 
bet pēc apprecēšanās Ilga rosinājusi turpināt 
viņas ģimenes tradīciju un izaudzināt četrus 
bērnus. Tā arī noticis, un tagad šo tradīciju 
par gana svētīgu atzinuši arī viņas bērni. Ilga 
tagad lepojas ar pieciem mazdēliem un pie
cām mazmeitām, kuri savukārt vecmāmiņu 
jau iepriecinājuši ar trim mazmazdēliem un 
tikpat daudz mazmazmeitām. Dzejas laukā 
vai rakstniecībā jaunie gan nav mēģinājuši 

izpausties, vairāk  aizraujoties ar sportiskām 
vai biznesa aktivitātēm. 

VIENTULĪBAI NAV VIETAS
Pagaidām visvairāk vecvecmāmiņu priecē 

četrgadīgā mazmazmeitiņa Abigeila, kurai, 
tāpat kā savulaik amatierteātra aktrises gai
tas sākušajai Ilgai,  ļoti patīk štātēties. Šim 
nolūkam pilnam tiek izmantotas omes dari
nātās pērlīšu kaklarotas, meitenīte mēģi
na būt palīgs arī to tapšanā.  Ilga, pašai par 
pārsteigumu,  šo māku apguvusi pavisam 
nesen, apmeklējot kursus, tādējādi piecdes
mit gadu ilgo un nesen pārtraukto dziedāša
nu dažādos koros it kā aizstājot ar citu hobiju. 

Starp citu, zinot viņas literāro varēšanu, 
viena no diriģentēm, Ilga Buntika, viņu aici
nājusi rakstīt tekstus dziesmām un viena no 
tām vēlāk kļuvusi gandrīz vai par pilsētas 
himnu. Vēl viņa piedalās Dzejas dienās, dar
bojas viendomātāju un interešu kopās vai 
pulciņos, kurās pulcējas dāmas, kas grib aiz
bēgt no vecuma vientulības. Ilga tajos pie
dalās, lai varbūt kaut kādā veidā kopīgi palī
dzētu tiem, kas saviem spēkiem vairs  nevar 
iziet no mājām. 
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P 
riecāties par to, ka tā dēvētā “oli
garhu lieta” ir slēgta uz visiem lai
kiem, tās galvenajiem varoņiem 
var izrādīties pāragri. Viesnīcā 
“Rīdzene” noklausīto sarunu 

autentiskumu solās pārbaudīt KNAB, birojs 
arī lūgs žurnāla rīcībā esošo informāciju salī
dzināt ar biroja rīcībā esošo informāciju, taču 
jau šobrīd varot pateikt, ka “līdzības ir saska
tāmas ar žurnālā publicētajām sarunām”.

LEMBERGS SEVI UZSKATA  
PAR VALDĪBAS GARANTU?  
VIŅA IETEKMI APŠAUBA 

Pēc tam, kad pagājušajā nedēļā parti
ja “Vienotība” nāca klajā ar paziņojumu, ka 
varētu rosināt parlamentārās izmeklēšanas 
komisijas veidošanu saistībā ar publicētajām 
“oligarhu sarunām”, A.Lembergs paziņoja, ka 
tas neapdraudot valdības stabilitāti, tā netie
ši joprojām apliecinot savu tiešo ietekmi Zaļo 
un zemnieku savienībā un politisko lēmumu 
pieņemšanā. Viņš arī esot pārliecināts, ka 
publicētās sarunas ir “vai nu sagrozītas, vai 
rediģētas”.

Sarunu fragmenti ir pārpublicēti lielāka
jā daļā Latvijas mediju – radio, televīzi
jā, laikrakstos un ziņu portālos, izņemot ar 
pašām personām saistītos masu medijos. 
Šoreiz apkopojām dažādu politikas vērotā
ju, žurnālistu, politiķu un sabiedrības kopu
mā viedokļus.

SABIEDRĪBA GAIDA RĪCĪBU
Politologs Juris Rozenvalds norāda uz kādu 

īpaši nozīmīgu jautājumu, uz kuru atbil
di šobrīd ļoti gaida sabiedrība. “Sabiedrība 
gaida kādu rīcību pēc šo sarunu publicēša
nas un skaidrojumu, kādēļ tiesībsargājošās 
iestādes tomēr nerīkojas. Jautājums arī, cik 
no likuma viedokļa šī sarunu publicēšana ir 
attaisnojama un kur ir reāla tiesībsargājošo 
iestāžu rīcība? Te tomēr ir ne tikai runas, ka 
kādam sados pa rīkli, bet arī par ietekmi,” 
pauda Rozenvalds.

Taču ir vēl kāda problēma, ar kuru jātiek 
galā pašai sabiedrībai: A.Lembergs pasniedz 
sevi kā labā saimnieka tēlu, uz ko, diemžēl, 
pārāk daudzi iekrīt un akli tic, daudzi ir gata
vi viņam piedod arī lielus grēkus. Taču pēdējā 
laikā A.Lemberga ietekme politiskajā apritē 
valsts mērogā viennozīmīgi krītas. “No kla
siskās oligarhu trijotnes aktīvā apritē ir pali
cis tikai A.Lembergs, un viņa ietekme vairs 
nav tik liela, kāda tā bija iepriekš,” piebilda 
J.Rozenvalds.

Politologs Filips Rajevskis uzskata, ka šo 
sarunu nonākšana publiskajā vidē sabiedrībā 
radīs vēl lielāku nepatiku pret politiķiem. Šis 
skandāls iespaidos gandrīz ikviena politiskā 

Priecāties par “oligarhu lietas” 
slēgšanu ir pāragri
Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojs (KNAB) ir paziņojis, ka pārbaudīs žurnālā “Ir” publicēto tā dēvēto 
“oligarhu sarunu” autentiskumu. Šokējošas bija jau pirmās publiskotās sarunas, vēl lielāku šoku izraisīja nākamās 
rekonstruētās, viesnīcā “Rīdzene” savulaik noklausītās politiķu un uzņēmēju sarunas, kurās viens no galvenajiem 
tēliem līdzās Aināram Šleseram ir arī Ventspils mērs Aivars Lembergs. Sabiedrībā joprojām nerimst karstas disku
sijas par “valsts nozadzēju” sarunām, savukārt galvenie sarunu varoņi par to izvairās runāt. Ļoti netipiski viņiem, 
kurus sabiedrība pazīst kā ar lielām runasspējām un lielības mākslu apdāvinātus personāžus.

spēka dzīvi, taču ar vienu “bet”: ja, piemē
ram, “Vienotībai” grūtajos laikos šis varē
tu dot kādu nelielu pienesumu, tad Zaļo un 
zemnieku savienību un arī “Saskaņas centru” 
tas var skar ļoti sāpīgi. 

BIJA VAI NEBIJA?
Būtisks jautājums, uz kuru sabiedrība gaida 

atbildes, ir – bija vai nebija KNAB izmeklētāju 
un prokuratūras rīcībā žurnāla “Ir” publiskotā 
viesnīcā “Rīdzene” noklausīto sarunu daļa? 

Jaunieceltais KNAB vadītājs Jēkabs Straume 
paziņojis, ka birojs pārbaudīs žurnālā “Ir” 
publicēto “oligarhu sarunu” autentiskumu. 
Tikmēr KNAB izmeklēšanas nodaļas vadītāja 
Ilze Kivleniece jau paspējusi norādīt: ja KNAB 
rīcībā būtu tādas sarunas, tad tās tiktu pār
baudītas. Viena no epizodēm, par kuru KNAB 
neko nezinot, attiecas arī uz zaļzemnieku 
zemkopības ministra Jāņa Dūklava un Aināra 
Šlesera pārrunāto  kopējās pusdienās 2010. 
gada aprīlī.

“Ir” raksta, ka abi pārrunājuši nesen noti
kušo ģenerālprokurora Jāņa Maizīša izgāša
nu Saeimā, kad koalīcija solīja, bet slēgtā 
balsojumā tomēr neatbalstīja viņa atkārto
tu ievēlēšanu amatā. “Aivars nodemonstrē
ja spēku un iedeva pa rīkli ģenerālproku
roram. Tas ir tāds spēka demonstrējums!” 
uzslavējis Šlesers, bet Dūklavs viņam piekri
tis. Runājuši gan par to, ka par ZZS kandidā
tiem var virzīt tikai tādus cilvēkus, kas reāli 
ir gatavi strādāt kopā ar politisko apvienību 
“Par labu Latviju!” un “Saskaņas centru”, gan 
arī par vienu “mazu praktisku jautājumu”. 
Proti, Dūklavam Rīgas brīvostā “viens zemes 
gabals pieder tīri privāti.” (..) Īpašnieki gan 
esot vairāki, turklāt “visi zem svešām famīli
jām”. Pašam Dūklavam piederot 10% zemes, 
bet kompanjoni vēloties īpašumu ostā pārdot 
un saņemt “15 ļimončikus”. Šlesers skaidro
jis, ka par tādām summām nav ko sapņot. 

Tagad zemkopības ministrs savā komen
tārā ir lakonisks: “Tās ir muļķības, cilvēkiem 
laikam nav, ko rakstīt. Neesmu lasījis žurnālu 
“Ir”, un nelasu to,” sacīja Dūklavs, vienlaikus 
noliedzot, ka viņam piederētu zeme Rīgas 
brīvostas teritorijā. 

Arī ģenerālprokurors Ēriks Kalnmeijers ir 
lakonisks – tā dēvēto oligarhu sarunu daļa, 
kas tikusi publiskota žurnālā “Ir”, iepriekš nav 
bijusi prokuratūras rīcībā, un “neesot skaidrs, 
kāpēc tā noticis”.

Tikmēr bijusī KNAB priekšnieka vietnie
ce Juta Strīķe paziņojusi – apgalvojums, ka 
Ģenerālprokuratūrai nebija zināmas tā dēvē
tās oligarhu sarunas, neatbilst patiesībai. 

Lai nu kā, bet “džins ir izlaists no pudeles”, 
un  likumsargiem tomēr nāksies reaģēt.

PROM NO LTV ĒTERA!
Ogles ugunij piemeta arī Latvijas Televīzija. 

Tiesa, pagaidām gan vēl tikai LTV Kultūras, 
izklaides un bērnu satura redaktore Gunta 
Sloga. Viņai kā pēdējais piliens pacietības 
mērā bija pagājušajā sestdienā LTV tiešrai
dē translētais “Latvijas sirdsdziesmas” fināls, 
kas, kā pēdējos gadus ierasts, notiek tieši 
Ventspilī. G.Sloga uzskata, ka saistībā ar plaši 
izskanējušajām “oligarhu sarunām” LTV turp
māka sadarbība ar Ventspils pilsētas domi ir 
viens no jautājumiem, kas steidzami jāatrisi
na. Proti, ir pēdējais laiks pārtraukt sadarbību 
ar Ventspils domi. Šādu lūgumu daudzu kolē
ģu vārdā Sloga izteikusi LTV valdei.

Sestdien pārraidē, kuru varēja redzēt 
ikviens Latvijas iedzīvotājs, bija redzama arī 
plaša Aivara Lemberga uzstāšanās. Pieredzes 
bagātā žurnāliste savā mikroblogošanas viet
nē “Twitter” rakstīja: “Šis ir apkaunojums 
Latvijas mediju videi. Esmu lūgusi LTV valdi 
pārtraukt sadarbību ar Ventspili. Līdz tam 
atsakos no šī projekta pārraudzības.”

G.Sloga uzskata, ka viņa un vairāki kolē
ģi aicināja novērtēt turpmāku A.Lemberga 
parādīšanos LTV ēterā, jo “tas diskreditē gan 
LTV kā televīziju kopumā, gan met ēnu uz 
Ziņu dienestu, taču nekas netika darīts – mēs 
redzējām diezgan plašu Lemberga uzstā
šanos sestdien LTV ēterā un man kā satu
ra redaktoram, kurš pārrauga šo projektu  
“Latvijas sirdsdziesma”, tas nav pieņema
mi, tāpēc vērsos pie valdes ar lūgumu pār
skatīt turpmāku sadarbību ar Ventspili.” Šis 
publiskais paziņojums izraisīja sprādzienu arī 
sociālajā tīklā “Facebook” – diskusijā iesaistī
jās daudzi, arī žurnālisti. Viedokļi dažādi, bet 
vairākums uzskata, ka beidzot arī šis “traips” 

ir jāizdzēš no LTV ētera, līdzīgi kā tas jau ir 
noticis ar Eirovīzijas atlases konkursu un ne 
tikai, kuri notika ar A.Lemberga “svētību”.

Trešdien LTV paziņoja, ka valde nolēmu
si pārtraukt sadarbību ar Ventspils pilsētas 
domi. “LTV ir pieņēmusi svarīgu, redakcio
nāli izsvērtu lēmumu par sadarbības pār
traukšanu ar Ventspils domi,” sacīja LTV val
des priekšsēdētājs Ivars Belte un norādīja, ka 
LTV meklēs alternatīvus finansējuma avotus. 
Nākotnē plānots pilnībā izskaust situācijas, 
kad valsts mēroga pārraides sponsorētu kāda 
pašvaldība, lai nepieļautu līdzīgas situācijas. 
A.Lembergs nekavējās paust savu “versiju”, 
nosaucot LTV par politisku partiju vai tāda vei
dojuma perēkli. Viņš uzskata, ka nevis LTV, 
bet Ventspils pilsētas dome nolēmusi pār
traukt sadarbību ar LTV projektu “Sirdsdziesma 
Latvijai”, jo raidījumam esot bijis zems rei
tings, tādēļ neesot atmaksājušies Ventspils 
pilsētas domes ieguldītie līdzekļi... 

Par sadarbības pārtraukšanu ar Ventspils 
domi paziņojis arī Latvijas Radio  – radio 
vairs nesadarbosies ar Ventspils pašvaldību 
raidījuma “Muzikālā banka” veidošanā. Tam 
radio meklēs mājvietu “citā skaistā Latvijas 
pilsētā”.

Jautājumu un veicamo uzdevumu attie
cīgām iestādēm un amatpersonām ir ļoti 
daudz, tāpēc varam sagaidīt jaunus pagrie
zienus un jaunus atklājumus. Kamēr sabiedrī
ba šūmējas, tikmēr “oligarhu sarunu” galve
nie “varoņi” izvēlējušies klusēt. Ventspils laik
rakstā “Ventas Balss”, kuru sponsorē dome 
un kura saturu pilnībā kontrolē A.Lembergs 
un viņa cilvēki, par “oligarhu sarunām” neat
rast ne vārda. 

Aija Siliņa

Oligarhu “Rīdzenes sarunās” spriestais 
sabiedrībā izsaucis tādu sašutuma 
vētru, ka gan Latvijas Televīzija, gan 
Latvijas Radio paziņojuši par sadarbības 
pārtraukšanu ar Ventspils domi.

Turpinot rakstu sēriju, kas saistīta ar tā sauktajām “Rīdzenes sarunām” 
un oligarhu lietām, žurnāls “Ir” vērsās arī pie paša smagos noziegumos 
apsūdzētā Aivara Lemberga, taču atbildes gaidīja divas nedēļas, kuras tā 
arī, protams, nesagaidīja. Ņemot vērā, ka joprojām atbildes no A.Lem-
berga nav, žurnāls devās uz Saeimu, lai satiktos klātienē pēc Zaļo un 
zemnieku savienības valdes sēdes, kurā smagos noziegumos apsūdzētais 
politiķis ZZS valdes locekļiem, ministriem un premjeram Mārim Kučins-
kim izklāstīja savu redzējumu par valsts attīstībai būtiskiem jautāju-
miem. Saruna ilgusi tikai divas ar pusi minūtes jeb laika posmā, kas ne-
pieciešams, lai nokāptu pa Saeimas kāpnēm un aizietu līdz automašīnai. 
Neliels fragments no publicētās sarunas starp žurnālisti un A.Lembergu: 

Lembergs: Nauda nesmird – 
ar to visus apsveicu!

Sākumā A.Lembergs noliedzoši atbild uz 
jautājumu, kad viņš izbeigs izmantot poli
tisko varu personiskam labumam, tāpat 
arī liedzas, ka viņam piederētu daļas Rīgas 
Tirdzniecības ostā, ka runātu ar Aināru 
Šleseru par “airBaltic” kapitāldaļu iegādi 
utml. Tad A.Lembergs pārtrauc žurnālis
ti un saka: “Jūs esat korumpēta, politiski 
angažēta žurnāliste, kura raksta to, ko mani 
politiskie pretinieki pasūta.” Vēlāk turpina: 
“Jūs nodarbojaties, jūs kā tāda politiska 
prostitūta, ziniet žurnāliste. Jūs nodarbo
jaties ar politisko propagandu, saprotiet, 

ja. Jums, protams, par to maksā un es jūs 
nenosodu, bet nu jūs esat… Viss tas žur
nāls “Ir”, tas ir politiski angažēts un tas nav 
nekāds ne medijs, ne masu saziņas līdzek
lis, nekā. Tā ir politiska propaganda. (..) Jūs 
papriekšu sākat strādāt normālā medijā un 
tad ar mani runājiet. Man kauns, kauns uz 
jums skatīties! Jauna sieviete un kā prosti
tūta esat pārdevusies maniem politiska
jiem pretiniekiem. Bet nauda nesmird – ar 
to visus apsveicu!” 

Pēc tam A.Lembergs iesēžas automašīnā 
un aizver durvis. 
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Pēdējā laikā skaitās ļoti moderni pastiprināti rūpēties par savu veselību. 
Cilvēki masveidīgi pāriet uz pareizu ēšanu, nodarbojas ar fizkultūru, atsakās 
no kaitīgiem ieradumiem, bet ūdeni dzer tikai no pudelēm. Bet ir kāds as
pekts, kuru cilvēks patstāvīgi nevar regulēt. Un tas ir gaiss, ko mēs elpojam.

DIEVS REDZ, 
KA JĀNĀK PĀRMAIŅĀM

Pati viņa par vientulību nesūdzas, jo pēc 
dabas spēj  būt visai sabiedriska, turklāt 
vienmēr var rēķināties ar tuvinieku klātbūtni 
un atbalstu, ja tāds būs vajadzīgs. Nesenās 
jubilejas reizē viņu ar apsveikumu pagodi
nājis Valsts prezidents, ar īpašu ceremoniju 
un intriģējošām izdarībām to kuplināt bija 
ieradušies vairāki desmiti dzimtai piederīgo, 
jo, par prieku Ilgai, visi viņi dzīvo un strādā 
tepat Latvijā. Ilga nenosoda tos, kas devu
šies svešumā labākas dzīves meklējumos, 
jo piekrīt, ka valstī un pašvaldībās politikā 
darbojas daudz negodīgu un savtīgu cilvē
ku, tāpēc arī  vispārējais labklājības līmenis ir 
salīdzinoši zems. “Bet Dievs visu redz, un drīz 
jānāk pārmaiņām, kas varaskāros pašlabuma 
meklētājus aizslaucīs mēslainē,” pensionāre 
atzīst, ka šai ziņā vairāk paļaujas uz debesu 
spēkiem, jo pēdējā laikā pati nav aktīvo pār
maiņu virzītāju pulkā. Lai gan Atmodas gados 
visai čakli iekļāvusies Latvijas Tautas frontes 
rindās. Saeimas un pašvaldību vēlēšanās gan 
piedaloties neiztrūkstoši, taču viņai emocio
nāli tuvie kandidāti līdz šim pie varas nav 
tikuši. Lai gan agrākos gados Ilga spēlēju
si šahu un dambretē spēkojusies pat valsts 
līmenī, politiķu slepenie gājieni viņai paliku
ši neizprotami un pat pretīgi, tāpēc gandarī
jums, ka tajos neiesaistās viņai tuvie cilvēki.

CEĻĀ SASTAPTIE DZEJAS TĒLI
Ilgas darba mūžs pagājis, gan strādā

jot par šuvēju, gan trīsdesmit sešus gadus 

Laimīga, ka gadus var neskaitīt

Parunāsim par smakām vai pēc kā te ož?

Ko tikai mūsdienu cilvēkam nenākas ieelpot 
– ūdeņraža oksīdu, ogļskābo gāzi, ogļūdeņra
žus, smago un toksisko metālu piemaisījumus. 
Sarakstu varētu turpināt. Ja palasītu par to, kā 
tas viss iespaido veselību, mati saceltos stāvus 
ne tikai cilvēkiem ar vāju nervu sistēmu.

Visumā jau Ventspilij šajā ziņā nebūtu par 
ko žēloties. Pilsēta neliela, transporta kustība 
un ar to saistītās izplūdes gāzes arī nelielas, 
apkārtnē nekādu rūpniecības gigantu arī vairs 
nav. Paldies Dievam, šeit arī nedraud iespē
ja dzīvot blīva smoga ietekmē, kā tas ir Ķīnā.

Jau daudzus gadus Ventspilī nestrādā amon
jaka ražošanas uzņēmums, nav arī gaļas pār
strādes kombināta. Līdz pat šai dienai vecie 

iedzīvotāji atceras, kāda smaka nāca no šī 
uzņēmuma. Tomēr diemžēl arī šodien pilsētā 
jūtamas dažādas smakas. To izcelsme ir visai 
dažāda – pilsētas attīrīšanas iekārtas, bio
degvielas ražošanas rūpnīca, ostas termināli, 
kuros pārkrauj naftas produktus, zivju konser
vu kombināts, kas te stāv, te atkal darbojas.

Ja ar naftas produktu, kanalizācijas un zivju 
smakām viss ir skaidrs, tās viennozīmīgi ir ļoti 
nepatīkamas, tad pīrādziņu un pankūciņu aro
māts, kuru izplata biodīzeļa ražotne, dažiem 
cilvēkiem pat patīk. Daudziem, bet ne tuvu 
visiem. Dažiem iedzīvotājiem šis aromāts 
izsauc vemšanu un galvassāpes.

Saslimstību ar alerģiju, bronhiālo astmu, 

problēmas ar vairogdziedzeri, arī onkoloģiju 
ne viens vien saista arī ar dažādu nepatīkamu 
smaku esamību. Cik tas pamatoti – protams, 
jākonstatē katrā atsevišķā gadījumā.

Ja ticēt ekologiem, tad ne vienmēr kaut 
kādu smaku klātesamība nozīmē, ka atmo
sferā nokļuvis kaut kas kaitīgs. Pastāv dažādas 
pieļaujamās normas un bieži gadās arī tā, ka 
kādas bīstamas pieļaujamās piejaukuma nor
mas gaisam vairākkārt pārsniegtas, taču ne pēc 
kā neož, un otrādi – smaka ir, bet tā nav kaitīga.

Ventspilniekus bez tīri fiziskās puses satrauc 
arī jautājuma estētiskā puse. Un proti – kā 
dažādas nepatīkamas smakas atbilst Zilajam 
karogam un konceptam, ka pilsēta ir draudzī
ga ģimenei un tās atpūtas iespējām.

 Kad smaka kļūst gluži neciešama, pilsēt
nieki metas zvanīt uz diennakts SOS telefonu 
(25749231, ja kāds to nezina). Tomēr dau
dzi, kas šo numuru sazvanījuši, uzskata, ka 
tam nav nekādas jēgas. Atbilde skan: “Paldies 
par zvanu, jūs pēdējās stundas laikā esat jau 

sestais zvanītājs”. Nu un kas, ka sestais? Tas 
arī viss.

Sākotnēji pilsētas varas pārstāvji uz iedzī
votāju sūdzībām atbildēja, ka pašvaldībai nav 
nekādu iespēju  ietekmēt rūpniecības uzņē
mumus. Pēdējā laikā gan kaut kas ir pamai
nījies. Izziņota informācija, ka no 2018.gada 
1.jūlija ieviesīs obligātu noteikumu – uzstādīt 
speciālus tvaiku uztvērējus  un rekuperācijas 
iekārtas visos uzņēmumos, kur pārkrauj naf
tas produktus. Paredzēts arī ieviest monito
ringa sistēmu – pa visu uzņēmuma perimetru 
uzstādīs mēraparātus, tā saucamos „elektro
niskos degunus”, kas tiešsaistes režīmā būs 
savienoti ar ostas kapteiņdienestu. Tā kā var 
teikt – ledus sakustējies, godājamie piesēdē
tāju kungi! “Ventspils naftas termināls” jau 
pasūtījis attiecīgo amerikāņu iekārtu par 3 
miljoniem eiro, bet kopējās projekta izmaksas 
būšot no 5 līdz 6 miljoniem eiro.

Tieši pēc gada varēsim novērtēt, cik šīs 
izmaksas ir efektīvas un  pamatotas. 

pildot apdrošināšanas aģentes pienāku
mus un kādu laiku veltījot sabiedriskajai 
ēdināšanai. Visu laiku ļaudīs, tāpēc tagad 
viņa ar patiku izbauda vientulību klusajā 
Peldu ielas mājā, aprunājoties ar puķēm 
istabā, ozolu sētā, pa reizei aizbraucot pie 
Liepenes kuplās liepas. Pāris reizes  arī pie 
mātes radiem  Vācijā. Ilga neslēpj, ka it 
visur tiek sastapti dzejas tēli, raisās asoci

Dievs visu redz, un drīz jānāk 
pārmaiņām, kas varaskāros pašlabuma 
meklētājus aizslaucīs mēslainē.

ācijas un filozofiskas pārdomas, kas vēlāk 
pārtop dzejas rindās. Savdabīgās, ne visiem 
varbūt saprotamās. B et tā ir vārdos izteiktā 
viņas iekšējā būtība un mūža pieredze. Ilga 
daudz rakstījusi par mīlestību un nešaubās, 
ka par šo mūžīgo tēmu kaut ko jaunu un 
citādu var pateikt jebkurā vecumā, ja vien 
tādas jūtas dzīves laikā tikušas iepazītas un 
izdzīvotas. 
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"Ventspilnieks.lv" jau rakstīja par nežēlīgo 85 gadus vecas sirmgalves slepkavību, 
kura 10. martā tik nogalināta pati savā dzīvoklī kādā Brīvības ielas namā. Tajā pašā 
dienā policija aizdomās par šī nozieguma pastrādāšanu aizturēja 41 gadus vecu vīrie-
ti, kurš nesen tika pieņemts darbā kā mājas sētnieks. Jūnijā Valsts policijas Kurzemes 
reģiona pārvalde kriminālprocesu par šo slepkavību un arī par jaunietes izvarošanas 
mēģinājumu nodevusi prokuratūrai kriminālvajāšanas sākšanai.

LATVIJĀ

MINIMĀLO ALGU 
PALIELINĀS LĪDZ 430 EIRO
Valdošā koalīcija vienojusies, ka mini
mālā alga tiks palielināta līdz 430 eiro. 
Taču pagaidām nav zināms, cik ilgā laika 
posmā tas notiks. Vēl jāpanāk vienošanās 
ar sociālajiem partneriem, vai algas palie
lināšana notiks pakāpeniski, piemēram, 
divu gadu laikā, vai uzreiz. Koalīcijā atbal
stu guvusi arī iecere ienākumiem no 55 
001 eiro gadā piemērot iedzīvotāju ienā
kuma nodokli 31,4% apmērā.
Plānots, ka ar nodokļu reformu saistītos 
likumprojektus Saeima pirmajā lasījumā 
skatīs 17. jūlijā, savukārt 21. jūlijā likum
projekti tiks pieņemti galīgajā lasījumā.

NOKAVĒJUMA NAUDA VAIRS 
NEPĀRSNIEGS 40% NO 
NODOKĻU PARĀDA SUMMAS
Kopš 1.jūlijā stājušies spēkā grozīju
mi likumā “Par nodokļiem un nodevām” 
attiecībā uz nokavējuma naudas aprē
ķinu par kavētajiem nodokļu maksāju
miem. Nokavējuma naudas aprēķināša
na nokavētajiem nodokļu maksājumiem 
tiks pārtraukta, ja tās apmērs pārsniedz 
divas piektdaļas no nokavētā maksāju
ma jeb 40% no nodokļu parāda summas. 
Savukārt, labprātīgi vienojoties par parādu 
nomaksas grafiku, ievērojami tiks samazi
nāta nokavējuma naudas likme. Turpmāk 
par katru nokavēto dienu tiks aprēķinā
ti 0,025% no lēmumā noteiktās nodokļu 
pamatparāda summas.

IEVIEŠ PERSONAS KODU 
BEZ DZIMŠANAS DATIEM
Ar 1.jūliju tiek ieviests personas kodu bez 
dzimšanas datu norādīšanas. No šī datuma 
persona ir tiesīga vienu reizi mainīt per
sonas kodu, ja tai piešķirts personas kods, 
kas satur dzimšanas datumu. Personas 
kodu, kurā ir dzimšanas datums, var mainīt 
visā dzīves laikā, nododot iesniegumu klā
tienē jebkurā PMLP teritoriālajā nodaļā vai 
Latvijas pārstāvniecībā ārvalstī. Personas 
koda maiņa ir bez maksas. 
Pēc personas koda maiņas līdzšinējā pase 
vai personas apliecība kļūs lietošanai nede
rīga, un 30 dienu laikā jāiesniedz doku
mentus jauna personu apliecinoša doku
menta saņemšanai, par ko maksājama 
valsts nodeva. Jāmaina būs arī visus doku
mentus, kuros norādīts personas kods, pie
mēram, transportlīdzekļa vadītāja apliecī
ba, studenta, invalīda vai pensionāra aplie
cība un elektroniskais paraksts.
Ja personas kodu maina nepilngadīgam 
bērnam un viņa vecāku pasē ir ierakstīts 
bērns ar personas kodu, vecākiem būs 
jāsaņem jaunu pasi, kurā iekļautas aktu
ālas ziņas par bērnu, ja vecāki vēlas ceļot 
kopā ar bērnu vai uzrādīt pasi ar bērna 
ierakstu citā iestādē. Par jaunas pases 
saņemšanu maksājama valsts nodeva.
Personas koda maiņa neietekmēs personai 
iepriekš izdoto dokumentu juridisko spēku.

LATVIJĀ MAIJĀ BIJIS 
ASTOTAIS AUGSTĀKAIS 
BEZDARBA LĪMENIS ES
Latvijā šā gada maijā bezdarba līmenis 
bija 8,3%, kas bija astotais augstākais rādī
tājs starp Eiropas Savienības (ES) dalībval
stīm, par kurām pieejami dati, informēja 
ES statistikas pārvalde “Eurostat”. Augstāks 
nekā Latvijā ES dalībvalstu vidū bezdarba 
līmenis maijā bijis Spānijā – 17,7%, Itālijā 
– 11,3%, Kiprā – 11%, Horvātijā – 10,7%, 
Portugālē – 9,8%, Francijā – 9,6%, kā arī 
Somijā – 8,8%. Zemākais bezdarba līmenis 
maijā reģistrēts Čehijā – 3%, Vācijā – 3,9% 
un Maltā – 4,1%. Lietuvā bezdarba līmenis 
bija 7,3%.

 turpinājums no 1. lpp.

KĀPĒC POLICIJAI 
ZIŅOTS TIK VĒLU?

Kāpēc policija par piecgadīgā Ivana pazu
šanu tika informēta svētdien trijos pēcpus
dienā, lai gan puisēns no mājām it kā izgā
jis sestdienas rītā? Zēna māte LTV ziņām 
skaidroja, ka par dēla pazušanu uzzinājusi 
tikai svētdien, un tad uzreiz zvanījusi polici
jai. Vecmamma nezvanīja tāpēc, ka domāja, 
ka Ivans ir pie mātes, bet viņa domāju, ka 
bērns ir pie vecmammas. Zoja Arejeva arī 
noliedza, ka puisēns bieži viens staigājis pa 
pilsētu, pēc viņas teiktā zēns  nekad viens 
pats nekur negājis. Puisēns bieži pastaigā
jies ar diviem puikām, arī vecākiem brāļiem, 
taču nekur tālu neesot gājis. “Šī bija pirmā 
reize, kad viņš tā vienkārši aizgāja un pazu
da,” sacīja māte.

Tikmēr TV3 ziņo, ka ģimenē bieži bijuši kon
flikti, un sestdien puisēns ar māti strīdējies 
par pastaigu uz jūru – Zoja esot bijusi dusmī
ga, liecina vietējo mājas iedzīvotāju teiktais. 
Ģimenes kaimiņiene LTV ziņām stāstīja, ka 
zēna māte bieži dzerot, un tieši viņa nesen 
uzsitusi puikam zilu aci, savukārt Ivana māte 
noliedz, ka dēls būtu cietis no vardarbības 
ģimenē, bet zilumu zem acs esot ieguvis, atsi
toties pret dīvāna malu.

INFORMĀCIJA IR SKOPA
Zoja dēlu pēdējo reizi redzējusi piektdie

nas vakarā, kad puisēns gājis gulēt. Viņa 
uzskata, ka zēns ir ieslodzīts kādā dzīvok
lī vai izvests no valsts, un pauž viedok
li, ka zēns kaut kur tiekot turēts pret paša 
gribu: “Es domāju, ka viņu kaut kur tur ar 
varu. Viņš nevarētu tā sēdēt vienā vietā visu 
laiku. Varbūt viņš jau drusku gribēja ēst… 
Varbūt viņu kāds pievilinājis ar kaut ko… 
Protams, viņš iekāps arī svešā automašīnā, 
kā ”Facebook” rakstīts, ka viņš ir aizvests, 
nemaz vairs nav mūsu pilsētā,” telekompā

nijai LNT teikusi Zoja. Tiesa, viņa arī pastās
ta, ka Ivanam paticis iet uz pludmali un ceļu 
līdz tai puisēns zinājis ļoti labi. Tāpēc neva
rot izslēgt arī iespēju, ka arī pazušanas dienā 
puisēns devies uz pludmali. 

Dienu pirms pazušanas kāds paziņa puiku 
esot uzaicinājis uz reliģisko bērnu centru 
Liepājā, kur viņam iepriekš esot ļoti paticis. 
Puika esot gribējis turp doties atkal, bet māte 
esot teikusi, ka brīvdienās tas nestrādājot. 
Zēns, ar kuru Ivans sestdien gājis uz reliģisko 
bērnu centru, redzams arī policijas rīcībā nonā
kušajā videomateriālā no kāda Karostas veika
la. Abi puikas tajā redzami apskatām preces. 
Tomēr gados vecākais puisis faktu, ka sestdien 
bijis ar piecgadīgo Ivanu, noliedz gan ģimenei, 
gan policijai.

Patlaban vienīgais reālais pavediens polici
jas rīcībā ir no novērošanas kamerām gūtais 
ieraksts, kurā Ivans redzams autobusa pieturā.   

POLICIJA TURPINA MEKLĒT
Valsts policija, sadarbojoties ar Iekšlietu 

ministrijas Informācijas centru, 5. jūlijā izvei
doja platformu, kurā liepājnieki aicināti dalī

ties ar video, kas uzņemti sākot no 30.jūnija 
Liepājā un tās apkārtnē. Savukārt tos iedzīvo
tājus, kuri dzīvo ārpus Liepājas, VP aicina dalī
ties ar tiem videomateriāliem, kuros šajā laika 
posmā ir fiksēts zēns, kurš varētu būt Ivans 
Berladins. Videomateriālus var nodot Valsts 
policijas rīcībā, sūtot uz epastu puikaliepaja@
iem.gov.lv (ierobežojums failu izmēram uz šo 
epastu ir 90 MB) vai, ierodoties un nododot 
tos klātienē, Valsts policijas Kurzemes reģiona 
pārvaldē, Bāriņu ielā 3, Liepājā. Tāpat Valsts 
policija turpina arī darbu pie videomateriālu 
izņemšanas no vairākām kamerām Liepājā.

Valsts policijas Kurzemes reģiona pārval
des Kriminālpolicijas nodaļas priekšnieks Uģis 
Āva apliecina, ka zēna meklēšana ne brīdi nav 
apstājusies. Tā tiks pārtraukta tikai tad, kad 
bērns tiks atrasts, norādīja Āva. Tagad poli
cija meklēšanu turpina ar savām metodēm, 
uzsvēra policijas pārstāvis. Tā kā pastāv iespē
ja, ka zēns var atrasties ne tikai ārpus Liepājas 
pilsētas, bet arī Latvijas robežām – Lietuvā, 
Igaunijā vai citās Eiropas Savienības valstīs, 
Ivans Berladins izsludināts starptautiskā mek
lēšanā. 

Sirmgalves slepkavībā  
apsūdz seksuālu varmāku

R 
aidījums “Degpunktā” iepriekš 
ziņoja, ka noziedznieks jau no 
paša sākuma esot uzvedies tā, 
lai iekarotu nama vecākā gadu 
gājuma iedzīvotāju uzticību – viņš 

mājas iedzīvotājiem ik dienas esot uzkrīto
ši stāstījis par sevi un savu ģimenes dzīvi, 
un iespējams, ka ar šādām šķietami nevai
nīgām sarunām noziedznieks veicis sava 
veida izlūkošanu – centies uzzināt mājas 
iedzīvotāju paradumus. 

Ir zināms, ka nogalinātā sirmgalve pastai
gāties devusies tikai gaišā dienas laikā, 
bet pārējā laikā rūpīgi slēgusi durvis ciet. 
Iespējams, kādā no šādām pastaigām slep
kava viņu arī nolūkojis kā nākamo upuri. 
Slepkavība notikusi gaišā dienas laikā, un 
cietsirdīgi nogalinātās sirmgalves kaimiņi 
atklāja, ka neviens pilnīgi neko nav dzirdējis.

Kriminālprocesā noskaidrots, ka vīrie
tis strādājis par sētnieku un liktenīgajā 
dienā vērsies pie mājas iedzīvotājiem, vācot 
parakstus par padarīto. Tādā veidā vīrietis 
arī iekļuvis pensionāres dzīvoklī. Brīdī, kad 
sieviete noliekusies pie galda, vīrietis viņai 
no mugurpuses uzbrucis, žņaudzot, sitot un 
durot ar nazi. Vēlāk viņš veicis seksuāla rak
stura darbības, tādējādi apmierinot savu 
dzimumtieksmi pretdabiskā veidā, izmanto

jot cietušās sievietes bezpalīdzības stāvokli 
viņas vecuma dēļ.

Vīrietis pēc tam nozadzis sievietes mobilo 
telefonu un naudu aptuveni trīs eiro apmē
rā, kurus vēlāk kriminālprocesā likumsar
giem izdevies atgūt. Kriminālprocesā nozī
mēta tiesu psihiatriskā ekspertīze, tajā aiz
turētais atzīts par pieskaitāmu.

"Ventspilnieks.lv" aptaujātie pilsētas iedzī
votāji toreiz atzina, ka nežēlīgais noziegums 
īpaši šokējis arī tādēļ, ka slepkavību pastrā
dājis sētnieks. Gadu desmitiem šī darba darī
tāji pamatoti tikuši uzskatīti par cilvēkiem, 
kuriem var uzticēties, kuriem durvis droši tiek 
vērtas vaļā jebkurā diennakts stundā. Tieši šī 
iemesla dēļ, pēc iedzīvotāju teiktā, pieņemot 
darbā sētnieku, vajadzētu raudzīties arī uz 
viņa reputāciju. Ja likumi vai citi normatīvie 
akti neparedz šī darba darītāju godīguma un 
uzticamības pārbaudi pirms stāšanās darbā, 
tad minētā kārtība iedzīvotāju drošības inte
resēs būtu jāmaina.

Slepkavībā apsūdzētajam vīrietim inkri
minēta arī apsūdzība par izvarošanas mēģi
nājumu pagājušā gada decembra beigās 
Ventspilī, Siguldas ielas mājas pagalmā. 
Nogāžot pie zemes nepilngadīgu meiteni, 
vīrietis mēģinājis veikt seksuālu vardarbību 
pret viņu, saplēšot viņai drēbes un nodarot 

miesas bojājumus. Meitene iesitusi vīrietim 
pa seju, un tādējādi viņai izdevies aizbēgt.

Aizdomās turētais jau iepriekš nonācis 
policijas redzeslokā gan par līdzīga rakstura 
noziegumiem, gan arī par mantiska rakstu
ra noziegumu, kā arī par noziegumiem, kas 
saistīti ar vardarbības pielietošanu. Vīrietis 
ticis sodīts par laupīšanu un no 2010. gada 
līdz 2015. gadam atradies apcietinājumā, 
informē policijā.

Vīrietim inkriminēti vairāki noziedzīgi 
nodarījumi – slepkavība, ja noslepkavo
ta persona, vainīgajam apzinoties, ka tā 
ir bezpalīdzības stāvoklī, dzimumtieksmes 
apmierināšana pretdabiskā veidā, zādzība 
un tādas personas izvarošanas mēģinājums, 
kura nav sasniegusi 16 gadu vecumu.

Kriminālprocesa materiāli nodoti Ventspils 
prokuratūrai. 

Gadu desmitiem 
sētnieki pamatoti 
uzskatīti par 
cilvēkiem, kuriem 
var uzticēties, kuriem 
durvis droši tiek 
vērtas vaļā jebkurā 
diennakts stundā.

Mazā Ivana meklēšana. Sabiedrība steidz palīgā
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Krievi kara pilsētiņu pametuši tik strauji, ka bļodiņās 
uz galda palikusi neizēsta biezputra, bet ceptuves 
krāsnī atradusies vēl  karsta maize.

Daudzviet Latvijā šajā nedēļas nogalē 
svin Jūras svētkus. Šādi svētki Ziemeļ-
kurzemē notiks arī, piemēram, Kolkā. 
Ventspils pilsētā plānots svinēt Jūras 
svētkus ar plašu programmu. 

Kā ierasts, galvenā svētku svinēšanas 
vieta būs Ostas promenāde. No plkst. 12 
līdz 17 uz galvenās skatuves notiks jūras 
valdnieka Neptūna un viņa svītas sagai
dīšana, kā arī flotes, loču, velkoņu, zve
jas kuģu parāde un apskate. Uzstāsies 
“Līvi un Buks”, Normunds Rutulis, Jauno 
Jāņu orķestris un citi. Savukārt vaka
rā plkst.22 uz šīs skatuves notiks gran
diozs koncertuzvedums – roksāga “Senā 
Kursa”. Vikingi izdziedās stāstu, kā nakts 
aizsegā vikingu pulks iebrūk dusošā Kuršu 
ciemā, uzplaiksnī mīla starp kuršu mei
teni un vikingu vadoni. Roksāgas mūzi
kas autors ir ģitārists Armands Alksnis, 
režisors – Uģis Brikmanis. Lomās dzie
dās Andris Ērglis, Samanta Tīna, Ervīns 
Ramiņš, Jānis Buķelis (Buks), Ventspils 
vīru kora, Prezidiju Konventa vīru kora un 
vīru kora “Gaudeamus” dziedātāji.

Ostas promenādē norisināsies arī daudz 
citu aktivitāšu. Ierasti lielu uzmanību 
izpelnās airu laivu sacensības “Neptūna 
kauss”, tās notiks no plkst.13. Tikmēr 
“Ventiņ’ dzintar’ placs” programmā no 
plkst.12.30 ar teatrāliem, dziedošiem un 
dejojošiem priekšnesumiem uzstāsies 
“Jūras akmentiņi”, ekoloģiskās mūzikas 
grupa “Ducele”, Ventspils teātris, deju 
kolektīvi “Kurzeme” un “Liedags”. 

Būs arī aizraujoši piedzīvojumi un spor
tiskas atrakcijas visai ģimenei, bet pašiem 
mazākajiem svētku svinētājiem būs jaut
rības kopā ar Kašeru, mūzikas studijas 
“Mazā Prinča planētas” vokālo ansam
bli un deju studiju “Prieks”, piepūšamās 
atrakcijas un daudz citu notikumu.

Interesanti pasākumi notiks arī daudzās 
citās vietās. Vecpilsētas tirgus laukumā 
visu dienu norisināsies plašs Jūras svēt
ku gadatirgus. Galvenajā bibliotēkā diena 
būs lībiešu zīmē: fotoizstāde par izci
lo lībiešu kultūras darbinieku Jāni Princi, 
bet pie bibliotēkas koncertā plkst. 14 
uzstāsies folkloras kopas “Skandinieki” 
(mākslinieciskā vadītāja Julgī Stalte) un 
ansamblis “Rāndalist”. Pie bibliotēkas 
darbosies arī dažādas radošās darbnīcas 
bērniem un vecākiem.

Kā jau svētkos, diena noslēgsies ar 
balli Reņķa dārzā. No plkst. 22 uzstāsies 
Ineta Rudzīte ar pavadošo grupu, grupa 
“Flame&Rolton”, bet par dejām gādās DJ 
Lejasmeijers. Savukārt Livonijas ordeņa 
pils pagalmā būs kino nakts seanss – rādīs 
leģendāro latviešu kinofilmu “Elpojiet 
dziļi”. 

V 
iss, kas uzskatīts par noderī
gu un paņemamu, no lielgabalu 
novietnēm un munīcijas pagra
biem vandāļu  jau sen izplēsts 
un aiznests. Laika zobs skāris arī 

pazemes būves, tikai tornis, lai arī izlauz
tām durvīm un uz jumta saaugušiem bērzi
ņiem, stāv kā stāvējis. Lūk, ko par šī militārā 
objekta tapšanu un neilgo darbību grāma
tā “Kurzemes krasta lielgabali” stāsta tās 
autors, kara vēsturnieks Jurijs Melkonovs, 
kura bērnība pagājusi vienā no padomju 
militārajiem objektiem Kurzemes piekrastē 
Olmaņos, ko toreiz sauca par Krasnoflotsku. 

KURZEMES KRASTA BATERIJU 
PIRMĀ KAUJA

1939. gada novembra beigās Ventspilī 
ieradās Sarkankarogotās Baltijas flotes  35. 
inženierceltniecības bataljons. Militārie celt
nieki izvietojās teltīs, kuras uzslēja pilsē
tas dienvidu daļā, Vasarnīcu ielas rajonā. Te 
viņi uzsāka  130 mm kalibra krasta bateri
jas Nr. 46 būvi, kuru bija paredzēts veidot 
no četrām artilērijas iekārtām B13. Baterija 
Ventspilī tika būvēta tieši pēc tāda pat tip
veida projekta, kā baterija Nr. 40 Lūžņas 
ciemā. Netālu no baterijas, Mētru un Sila 
ielās, tika ierīkota militārā pilsētiņa to apkal
pojošā personāla un virsnieku ģimeņu izvie
tošanai. Līdz kara sākumam baterija Nr. 46 
tika nodota ekspluatācijā un atradās kaujas 
gatavībā. Tāpat kā visās pārējās Kurzemes 
piekrastes baterijās, piegādāto 130 mm 
lādiņu krājumi sasniedza tikai apmēram 
pusi  no kaujas gadījumam paredzētās 
komplektācijas. 

Brīvdienas 
Jūras 
svētku 
zīmē

 Aizmirstās baterijas
Vairāk nekā septiņdesmit pēckara 
gadus augušajās Ventspils kāpu 
priedēs netālu no pludmales  pa
slēpies ne no sauszemes, ne jūras 
vairs tikpat kā nav saskatāms kāds 
1939. gadā padomju militāristu 
būvēts, tagad nesakopts un mūs
dienu tūristu neapmeklēts objekts. 
Tas ir vairākus desmitus metru 
augsts dzelzsbetona tornis, kas bijis 
paredzēts turpat līdzās pazemē 
uzbūvētās 46. krasta baterijas četru 
lielgabalu uguns koriģēšanai pa 
ienaidnieka kuģiem jūrā. 

 1941. gada 22. jūnijā pulksten 4 no 
rīta hitleriešu lidmašīnas veica uzlidoju
mu Ventspilij. Bombardēts tika Ventspils 
aerodroms un osta. 24. jūnijā Ventspils 
priekšostai mēģināja uzbrukt vācu torpēdu 
kuteri, taču 46. baterijas uguns lika tiem 
atkāpties. Tā bija Kurzemes krasta bateriju 
pirmā kauja, šaujot pa mērķiem jūrā. 

Pretinieks nepārtraukti turpināja bom
bardēt pilsētu. Sevišķi spēcīgiem  uzlidoju
miem tika pakļauta Ventspils osta. Ventspils 
pretgaisa aizsardzība bija vāja un tās stipri
nāšanai 1941. gada 24. jūnijā  no Liepājas 
Ventspilī ieradās robežsardzes kuteru divi
zions. 25. jūnijā vācieši izdarīja otru torpēd
uzbrukumu tirdzniecības kuģiem, kas atra
dās priekšostā. Ar krasta baterijas uguni 
un robežsardzes kuteru palīdzību tas tika 
atsists. No lielāka attāluma trīs pretinieku 
izšautās torpēdas trāpīja priekšostu noro
bežojošajam  molam, bet paši torpēdkute
ri aizgāja jūrā, neuzsākot kauju. 26. jūnijā 
46. baterijas personālsastāvs kopīgi ar 35. 
celtniecības bataljona karavīriem iznīcinā
ja no lidmašīnas izmesto gaisa desantu. 
Vienlaicīgi vācieši uz Ventspili virzīja arī jūras 
desantu. Taču desantnieku transportlīdzekļi 
ar 46. baterijas uguni tika izklīdināti. 

VENTSPILS OSTAS IEŅEMŠANAS 
DRAUDI

27 jūnija vakarā radās Ventspils ostas 
ieņemšanas draudi. Robežsargu kuteri saņē
ma pavēli pārdislocēties uz Sāremā salu. 

Pavēlē īpaši tika norādīts Ventspils ostā 
neatstāt nevienu tirdzniecības kuģi. 28. jūni
jā no 16 kuģiem sastāvoša karavāna izgāja 
no Ventspils ostas. Jūrā robežsardzes kute
ri atsita tai mērķēto pretinieka aviācijas un 
torpēdu kuteru uzbrukumu. Ieeja Irbes jūras 
šaurumā jau izrādījās mīnēta, tāpēc konvojs 
uzņēma kursu apkārt Sāremā salai uz Trīgi 
ostu, cauri  Zunda šaurumam. Neaizejot pie
cas jūdzes līdz pagriezienam uz šaurumu, 
divi kuteri uzdūrās mīnām un nogrima. 

46. baterija artilēristi 28. jūnija rītā pēc 
pavēles uzspridzināja lielgabalus un atstā
ja Ventspili. Hitleriešu karaspēks Ventspili 
ieņēma tikai 1941. gada 1. jūlijā, un tā vie
nības sāka virzīties uz Kolku. Kara desmitajā 
dienā pretinieks pietuvojās baterijām, kas 
atradās Lūžņas ciemā.

Par Lūžņas ciema bateriju Nr. 40 pēcka
ra padomju vēstures grāmatās un veterānu 
atmiņās nav ne vārda. Parasti tas saistīts ar 
to, ka baterija ir kaut kādi “nogrēkojusies”: 
netika uzspridzināta, varonīgi neaizstāvējās 
un nepretojās ienaidniekam. Ir zināms par 
vēl dažām tādām “aizmirstām” baterijām 
Baltijas piekrastē.  

VAI 40. BATERIJAS LIELGABALI TIKA 
UZSPRIDZINĀTI? 

Ar pārliecību var teikt, ka Lūžņas bateri
jas personālsastāvs kara sākumu sagaidīja, 
atrodoties kaujas postenī. Visticamāk, abas 
baterijas neizdarīja nevienu šāvienu pa jūras 
mērķiem tāpēc, ka pretinieks bija labi infor
mēts par Irbes šauruma stipro aizsardzību 
un pirmajās kara dienās nemaz nemēģinā
ja to forsēt. Neapšaubāmi ir arī tas, ka pēc 
Liepājas ieņemšanas un padomju karaspēka 
atkāpšanās no Rīgas, Kurzemes piekrastes 
baterijas saņēma pavēli uzspridzināt lielga
balus un atstāt pozīcijas. 

Vietējie iedzīvotāji atceras, ka sarkanflo
tieši ēdnīcā ieturējuši pusdienu maltīti, kad 
Lūžņas ciema kara pilsētiņā iebraukuši vācu 
motociklisti. To notikumu aculiecinieki runā, 
ka krievi kara pilsētiņu pametuši tik strauji, 
ka bļodiņās uz galda palikusi neizēsta biez
putra, bet ceptuves krāsnī atradusies vēl  
karsta maize.  Pēc neilgas apšaudes pre
tinieks ieņēmis baterijas pozīcijas. Lielākā 
daļa personālsastāva tikusi saņemta gūstā. 

Pagaidām nav zināms, vai 40. baterijas 
lielgabali Lūžņā un Olmaņos tikuši uzspri
dzināti. Kara tehnikas atstāšana ienaidnieka 
rokās krievu armijā vienmēr tikusi uzska
tīta par ļoti smagu kara noziegumu, bet 
Sarkanajā armijā tas pielīdzināts Dzimtenes 
nodevībai. Ir zināms tikai viens gadījums, 
kad divi Baltijas piekrastes aizsardzības 180 
mm lielgabali 1941. gadā neskarti nokļu
vuši vāciešu rokās. Tas noticis kādā salā 
Igaunijā.  

Jānis Sirmais
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A U N S
Vari ķerties pie jauniem projektiem vai mainīt darbu, tikai 
rēķinies, ka iespējama kāda no tevis neatkarīga aizkavēša

nās vai pēkšņi pavērsieni. Sabiedriskajās aktivitātēs ievēro mērenī
bu. Jaunas pazīšanās izvērtē, bet kritiskās situācijās nepaļaujies uz 
palīdzību no malas. 

V Ē R S I S
Piemērots laiks ceļojumiem – gūsi neaizmirstamus 
iespaidus un iegūsi jaunus draugus. Tas viss uzlādēs ar 

pozitīvu enerģiju. Ja atvaļinājums nav plānots, rēķinies, ka darbā 
krietni jāstrādā. Ieguldīsi daudz enerģijas un gribēsi ieraudzīt tūlītēju 
rezultātu, taču peļņa nāks palēnām, pamazām.

D V Ī Ņ I
Laiks apgūt kaut ko jaunu – vienalga, vai tās būtu tehnis
kās zinības, daiļās mākslas vai ezotērika –, viss ies labumā 

un noderēs. Tāpat arī labs laiks nelielam ceļojumam vai brīvdienu 
izbraucienam. Attiecībās svarīgi, lai mīļotais respektē tavas vēlmes 
un ģimenes tradīcijas.

V Ē Z I S
Mājas solis ies no rokas. Uzpos un izdaiļo mājokli, brīvdie
nās izmēģini jaunas kulinārijas receptes, pagatavo gardu 

maltīti un apčubini savējos. Kopā būšana tuvinās. Attiecībā uz darbu 
vai biznesu daudz dažādu ideju, taču ar realizāciju mazliet jāpagaida. 
Finanšu lietās esi piesardzīgs.

L A U V A
Agrāk iesāktie darbi nesīs rezultātu, taču pie jauniem plā
niem pagaidām nevajadzētu ķerties. Labāk veic saga

tavošanās darbus – izzini situāciju, izveido sakarus, lai vēlāk atliek 
tikai „nospiest starta pogu”. Brīvajā laikā satiecies ar draugiem un 
apmeklē kultūras pasākumus.

 
J A U N A V A
Kurš gan vasarā domā par nopietnām lietām? Gribēsies 
baudīt dzīvi un domas pie darba vai biznesa kavēsies gau

žām maz. Lai tā arī būtu! Finanšu situācija mainīga, jāpaļaujas tikai 
uz paša paveikto. Tad nu labāk atpūties, kaut kur aizbrauc, izklaidē
jies vai rosies savā mājas saimniecībā.

S V A R I
Brīvo laiku pēc iespējas vairāk pavadi kopā ar bērniem un 
neliedz padomu. Atklātība un mīļums uzlabos jūsu attie

cības. Sirdslietās iespējami nelieli sarežģījumi. Nerisini tos ar dus
mām un ambīcijām. Esi gatavs ieklausīties otrā un arī atklāt to, kas 
pašam uz sirds.

S K O R P I O N S
Darbā vai biznesā labāk veiksies tad, ja iesi roku rokā ar 
partneriem. Šajā laikā apliecināsies senais sakāmais, ka 

viens nav karotājs. Nozīmīgu vietu ieņems arī privātā dzīve un 
sirdslietas. Emocijas pildīs dvēseli, un tās būs grūti novaldīt. Tomēr 
esi apdomīgs un nemeties avantūrās.

S T R Ē L N I E K S
Darbu gūzmā nemaz neesi manījis, ka mājas saimnie
cībā sakrājies daudz darāmā. Droši ķeries klāt. Vari sākt 

remontu, pārkārtot mājokli, uzlabot interjeru. Pēc labi paveikta 
darba aicini ciemos draugus. Profesionālajā jomā ķeries klāt jauniem 
projektiem vai sava biznesa veidošanai.

  
M E Ž Ā Z I S
Kopā ar domubiedriem vari uzsākt jaunus projektus. Ideju 
realizācijā ieguldīsi daudz enerģijas, taču jābruņojas ar 

pacietību, jo peļņa nāks mazliet vēlāk. Darba dunā neatstāj novārtā 
savu otro pusīti. Atrodi laiku kopā būšanai un liec lietā fantāziju, lai 
sarīkotu mīļu pasākumu.

Ū D E N S V Ī R S
Lietišķajā jomā jāievēro piesardzība. Paļaujies labāk uz 
savu intuīciju, nevis uz padomdevējiem. Peļņas iespējas 

pavērsies, ja liksi lietā radošu izdomu – pa rutīnas taku ejot, nauda 
nevairosies. Attiecībās maiguma un rūpju laiks. Mīlestība sniegs pie
pildījumu un pozitīvu skatu uz dzīvi. 

Z I V I S
Klausies sirdsbalsī un intuīcijā, tās palīdzēs atrast atbildes 
uz svarīgiem jautājumiem. Iespējami pat zīmīgi sapņi un 

zemapziņas signāli. Labs laiks ceļojumiem, taču neatstāj novārtā arī 
mājas dzīvi, tur vajadzēs tavu lielisko samierināšanas un sadzīvoša
nas prasmi.

HORO
SKO
PI   
7.-13.07. 2017.

Krustvārdu mīkla

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Pārpublicēta no 1935. gada “Atpūtas”.

LĪMENISKI: 4. Ostas pilsēta Francijā. 8. 
Katoļu garīdznieks. 10. Sengrieķu filozofs. 
12. Saaukstēšanās sekas. 14. Nodevējs. 16. 
Svars (saīsinājums). 17. Liels līdzenums. 
18. Milzis grie;ku teikā. 19. Oracija. 21. 
Skaņu tonis. 22. Šautene. 25. Metala 
apzīmējums. 27. Drēbnieka materiāls. 
29. Svēts putns. 30. Izrāžu vieta. 
STATENISKI:  1. Antiseptisks medikamenst. 
2. Franču kolonijas pilsēta. 3. Parazīti. 5. 
Vidusjūŗas piekraste. 6. Skaņu tonis. 7. 
Pilsēta Abesinijā,. 9. Viļņi. 11. Sešpantu 
dzejolis. 13. Vīrieša vārds. 15. Ziedojums. 
20. Somu pilsēta. 22. Dienvidamerikas 
valstiņa. 23. Žīdu valodas izloksne. 24. 
Laikmets. 26. Vulkāns. 28. Līdzskaņa izruna.

Iepriekšējās krustvārdu mīklas atrisinājums. 
LĪMENISKI: 1. Parce. 4. Duets. 6. Mežs. 8. Re. 9. Zivs. 10. Mi. 12. Pa. 13. Sers. 15. Deruluft. 18. Suns. 19. Prerijas. 20. 
Os. 21. Triāra. 22. Au. 23. Sirena. 25. Fons. 28. Ps. 29. Odze. 31. Miāmi. 32. Serde.
STATENISKI:  2. Cezārs. 3. Eži. 4. Demetra. 5. Es. 7. Svilpiens. 11. Ir. 12. Penss. 13. Sfera. 14. Sijas. 15. Duo. 16. Urāns. 
17. Vau. 21. Tropi. 24. Roze. 26. Ods. 27. Lā. 30. Er.

Zīm
ējum

s: Zem
gus

FAKTS: “Sakoptajā” Ventspilī pat pašā centrā ir nami, kuri nevienam nav vajadzīgi un kuri nevienu neinteresē. 
Piekrāsotās fasādes aizsedz patieso situāciju pilsētā. Tikmēr iet bojā vērtīgas vēstures liecības, bet pilsētas spožā fasā
de nebūt neataino patieso situāciju pilsētā. Šķiet, ka piemērs ņemts no cara laika Krievijas stāsta par “Potjomkina 
sādžu”, kur pirms cara vizītes steidzīgi tika krāsotas esošās un celtas jaunas fasādes, lai parādītu, cik labi dzīvo 
sādžinieki, kamēr aiz tām bija vien postaža.



ОВЕН
Можете заниматься новыми проектами или менять работу, 
только считайтесь с тем, что возможны неожиданные препят-

ствия или повороты событий, не зависящие от вас. В общественной жизни 
соблюдайте умеренность. Знакомства рекомендуется оценивать критиче-
ски, в сложных ситуациях не полагайтесь на помощь со стороны.  

ТЕЛЕЦ
Подходящий период для путешествий – они зарядят вас поло-
жительной энергией. Если отпуск не планируется, то придется 

считаться с тем, что потребуется много работать. Вы вложите много, поэ-
тому захочется увидеть немедленный результат, однако доходы увеличатся 
не сразу, все придет в свое время. 

БЛИЗНЕЦЫ
Пришло время освоить что-то новое: будь то техниче-
ская сфера, творчество или эзотерика – все пригодится. 

Подходящее время для путешествия или поездки в выходной день. В 
отношениях важно, чтобы любимый уважал ваши желания и семейные 
традиции. 

РАК
Домашние дела будут спориться. Приберите в доме, укрась-
те его, в выходные стоит освоить новые кулинарные рецепты, 

приготовьте вкусные блюда и побалуйте своих домашних. Совместное 
времяпрепровождение сближает. Появится много различных идей, каса-
ющихся работы и бизнеса, но с их реализацией придется немного подо-
ждать. Будьте осторожны в финансовых вопросах. 

ЛЕВ
Работа, начатая ранее, принесет результат, но с новыми начи-
наниями лучше подождать. Лучше проведите подготовитель-

ные работы – изучите ситуацию, установите связи, чтобы затем лишь 
нажать на кнопку «старт». В свободное время встретьтесь с друзьями и 
посетите культурное мероприятие. 

 
ДЕВА
Кому летом хочется думать о серьезных вещах? Захочется 
наслаждаться жизнью, мысли о работе или бизнесе будут посе-

щать вас не так часто. Финансовая ситуация переменчива, полагаться 
нужно лишь на собственные достижения. Лучше отдохните, отправьтесь 
куда-нибудь, развлекитесь или займитесь домашним хозяйством. 

ВЕСЫ
Свободное время по возможности проведите с детьми, воз-
можно, им потребуется ваш совет. Откровенность и душевное 
тепло помогут вам улучшить отношения. В делах сердечных 

возможны небольшие осложнения. Не сердитесь и отложите в сторону 
свои амбиции. Будьте готовы прислушаться к любимому человеку и поде-
литься тем, что у вас на душе. 

СКОРПИОН
В работе или бизнесе лучше идти рука об руку с партнерами, 
это принесет вам удачу – ведь один в поле не воин. Важное зна-
чение для вас будет иметь личная жизнь. Эмоции будут напол-

нять душу, порою с ними окажется трудно справиться. Однако будьте 
осмотрительны, не ввязывайтесь ни в какие авантюры. 

СТРЕЛЕЦ
За работой вы не заметили, как в домашнем хозяйстве нако-
пилось множество дел. Смело начинайте решать хозяйствен-
ные проблемы. Можете сделать ремонт, перестановку в доме, 

улучшить интерьер. После хорошо проделанной работы пригласите в дом 
друзей. В профессиональной сфере можете начинать новые проекты, а 
также заниматься открытием собственного бизнеса. 
  

КОЗЕРОГ
Вместе с единомышленниками вы можете начинать новые 
проекты. Много энергии затратите на реализацию идей, одна-
ко нужно вооружиться терпением, так как прибыль это прине-

сет несколько позднее. За деловыми хлопотами не забудьте и о своем 
близком человеке. Найдите время для совместного отдыха, не бойтесь 
фантазировать, чтобы организовать незабываемый вечер вдвоем. 

ВОДОЛЕЙ
В деловой сфере проявляйте осторожность. Лучше полагаться 
на свою интуицию, а не на советы окружающих. Возможность 
заработать у вас появится в том случае, если вы проявите 

творческий подход, – рутина не тот путь, по которому нужно идти, чтобы 
заработать. В отношениях – нежность, время проявления заботы друг о 
друге. Любовь подарит вам чувство полноты жизни и позитивный взгляд 
на вещи. 

РЫБЫ
Прислушайтесь к голосу сердца, это поможет вам найти отве-
ты на важные вопросы. Возможны вещие сны и сигналы, 
которые будет подавать вам подсознание. Удачное время 

для путешествий, однако не забывайте и о своей семейной жизни – здесь 
понадобятся ваши прекрасные способности смиряться и уживаться с 
окружающими.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ответы: 

ФАКТ: В “прибранном» Вентспилсе, даже в самом центре, есть дома, которые никому не нужны и 
которые никого не интересуют. Подкрашенные фасады скрывают истинное положение дел в городе. 
Между тем, погибают ценные свидетельства истории, а яркий городской фасад никоим образом не 
отражает подлинную ситуацию в городе.  Кажется, что пример взят из исторического мифа о «потём-
кинской деревне» царской России, где перед визитом царицы срочно были покрашены старые фаса-
ды и построены новые дома, чтобы показать, как хорошо живётся жителям деревни, в то время как 
за ними было только пустынное место, скрывающее неблаговидное положение вещей.  
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В ЛАТВИИ

МИНИМАЛЬНУЮ ЗАРПЛАТУ 
ПОВЫСЯТ ДО 430 ЕВРО
Правящая коалиция договорилась о повы-
шении минимальной зарплаты до 430 
евро. Однако пока неясно, за какой пери-
од это произойдет. Еще нужно достичь 
договоренности с социальными партнера-
ми, произойдет ли повышение минималь-
ной зарплаты постепенно, например, в 
течение двух лет, или же сразу. Поддержку 
в коалиции получило и предложение при-
менить для доходов начиная с 55 001 евро 
в год ставку подоходного налога с населе-
ния в размере 31,4%.
Планируется, что связанные с налоговой 
реформой законопроекты в первом чтении 
Сейм рассмотрит 17 июля, а 21 июля они 
будут приняты в окончательном чтении. 

ПЕНИ ТЕПЕРЬ НЕ БУДУТ 
ПРЕВЫШАТЬ 40% ОТ СУММЫ 
ЗАДОЛЖЕННОСТИ ПО НАЛОГУ 
С 1 июля вступили в силу изменения в зако-
не «О налогах и пошлинах», касающиеся 
начисления пеней за просроченные нало-
говые платежи. Начисление пеней за про-
сроченные налоговые платежи будет пре-
рвано, если их размер превысит две пятые 
части от просроченного платежа, или 40% 
от суммы задолженности по налогу. В свою 
очередь, на основании добровольной дого-
воренности о графике погашения задол-
женности будет значительно снижена став-
ка, по которой начисляются пени. Впредь 
за каждый просроченный день будет начис-
лено 0,025% от установленной в решении 
суммы основного долга по налогам. 

ВВОДИТСЯ ПЕРСОНАЛЬНЫЙ КОД, 
НЕ СОДЕРЖАЩИЙ СВЕДЕНИЙ 
О ДАТЕ РОЖДЕНИЯ
С 1 июля введен персональный код, не 
содержащий информации о дате рожде-
ния. Отныне лицо имеет право один раз 
поменять персональный код, если ему 
был присвоен код, содержащий дату 
рождения. Персональный код, в котором 
указана дата рождения, можно заменить 
на протяжении всей жизни, подав заяв-
ление лично в любое территориальное 
отделение УДГМ или представительство 
Латвии за рубежом. Замена персонально-
го кода осуществляется бесплатно. 
После замены персонального кода преж-
ний паспорт или удостоверение личности 
станут недействительными, и в течение 
30 дней необходимо подать документы 
на получение нового документа, удосто-
веряющего личность, за что потребует-
ся заплатить государственную пошлину. 
Нужно будет также заменить все докумен-
ты, в которых указан персональный код, 
например, водительское, студенческое 
или пенсионное удостоверение, удостове-
рение инвалида и электронную подпись.  
Если требуется замена персонально-
го кода несовершеннолетнему лицу и в 
паспортах его родителей сделана соот-
ветствующая запись о ребенке с указани-
ем персонального кода, родителям потре-
буется замена паспорта, в который будут 
включены актуальные данные о ребен-
ке, если родители желают путешество-
вать вместе с ребенком или предъявлять 
паспорт с записью о ребенке в каком-либо 
учреждении. За получение нового паспор-
та нужно будет платить госпошлину. 
Замена персонального кода не повлияет 
на юридическую силу документов, ранее 
выданных конкретному лицу. 

ПО УРОВНЮ БЕЗРАБОТИЦЫ 
В МАЕ ЛАТВИЯ ЗАНИМАЛА 
ВОСЬМОЕ МЕСТО В ЕС
Уровень безработицы в мае 2017 года в 
Латвии составил 8,3%, это восьмой пока-
затель среди стран – участниц ЕС, сооб-
щил в понедельник «Eurostat». Выше, 
чем в Латвии, безработица в мае была в 
Испании (17,7%), Италии (11,3%), на Кипре 
(11%), в Хорватии (10,7%), Португалии 
(9,8%), Франции (9,6%) и Финляндии 
(8,8%). Самая низкая в ЕС безработица 
в мае была зарегистрирована в Чехии – 
3%. В Германии она составила 3,9%, на 
Мальте – 4,1%. В Литве уровень безрабо-
тицы составил 7,3%.

Ventspilnieks.lv уже писала о жестоком убийстве 85-летней пенсионерки. 10 марта она 
была убита в своей квартире в одном из домов по улице Бривибас. В тот же день 
по подозрению в совершении преступления полиция задержала 41-летнего мужчи-
ну, который недавно был принят на работу дворником и убирал окрестности этого же 
дома. В июне Курземское региональное отделение государственной полиции для нача-
ла уголовного преследования передало в прокуратуру уголовный процесс об этом 
убийстве и попытке изнасилования девушки. 

В убийстве пенсионерки  
обвиняется сексуальный насильник

Десятки лет 
дворникам 
доверяли и могли 
их впустить в 
квартиру в любое 
время суток…

В передаче «Degpunktā» сообща-
лось, что преступник с само-
го начала пытался втереться в 
доверие к пожилым жильцам 
дома – ежедневно навязчиво рас-

сказывал им о себе и своей семейной жизни. 
Возможно, при помощи этих с виду безобид-
ных разговоров преступник старался поболь-
ше разузнать об их привычках. 

Известно, что убитая пенсионерка на про-
гулки отправлялась лишь в светлое время 
суток, а двери квартиры всегда тщательно 
закрывала. Возможно, во время одной из 
таких прогулок убийца и выбрал ее в каче-
стве своей жертвы. Убийство произошло в 
светлое время суток, и соседи жестоко уби-
той пенсионерки рассказали, что никто абсо-
лютно ничего не слышал. 

В ходе уголовного процесса удалось выяс-
нить, что мужчина работал дворником и в 
судьбоносный день обращался к жильцам, 
чтобы собрать подписи по поводу проделан-
ной работы. Таким образом мужчина и про-
ник в квартиру своей жертвы. В тот момент, 
когда женщина наклонилась над столом, он 
со спины напал на нее с ножом. Затем он 
совершил действия сексуального характе-
ра, удовлетворив свою половую страсть про-
тивоестественным образом, воспользовав-
шись беспомощностью пожилой женщины. 

После этого мужчина украл мобильный 
телефон жертвы и приблизительно три евро, 
которые позднее были возвращены стра-
жами порядка. В ходе уголовного процесса 
была назначена судебно-психиатрическая 
экспертиза, в результате которой задержан-
ный был признан вменяемым. 

Опрошенные Ventspilnieks.lv жители 
города после случившегося признали, что 
жестокое преступление так сильно шокиро-
вало еще и потому, что его совершил двор-
ник. Десятки лет представители этой про-
фессии считались людьми, которым можно 
доверять и которых можно впустить в квар-
тиру в любое время суток. Именно поэто-
му, по словам жильцов, принимая на работу 
дворника, необходимо обращать внимание 
и на его репутацию. Если законодательство 
не предусматривает проверки дворников 
перед поступлением на работу, то суще-
ствующий порядок в интересах жителей 
нужно менять. 

Обвиняемому в убийстве мужчине инкри-
минируется также попытка изнасилования 
в конце декабря прошлого года, совершен-
ная в Вентспилсе, во дворе дома по улице 
Сигулдас. Повалив на землю несовершен-
нолетнюю девушку, мужчина пытался совер-
шить сексуальное насилие, порвав на ней 
одежду и нанеся телесные повреждения. 

Девушка ударила мужчину по лицу, благода-
ря чему ей удалось бежать. 

Подозреваемый ранее попадал в поле 
зрения полиции в связи с похожими пре-
ступными деяниями, а также преступления-
ми имущественного характера и преступле-
ниями с применением насилия. Мужчина 
был осужден за разбой и с 2010 по 2015 год 
находился в местах заключения, информи-
рует полиция. 

Мужчине инкриминируются многочислен-
ные преступные деяния – убийство лица, 
заведомо для виновного находившегося 
в беспомощном состоянии, удовлетворе-
ние половой страсти противоестественным 
образом, кража, а также попытка изнаси-
лования лица, не достигшего 16-летнего 
возраста. 

Материалы уголовного процесса переда-
ны в Вентспилсскую прокуратуру. 

ПОЧЕМУ ПОЛИЦИИ СООБЩИЛИ 
ТАК ПОЗДНО?

Почему полиция об исчезновении пяти-
летнего Ивана была информирована в вос-
кресенье, в три часа дня, хотя мальчик 
вроде как ушёл из дому в субботу утром? 
Мать мальчика пояснила другому каналу 
LTV, что об исчезновении сына узнала только 
в воскресенье и сразу же сообщила полиции.  
Бабушка не звонила, потому что думала, 
что Иван у матери, а она думала, что ребё-
нок у бабушки. Зоя Ареева также отрицает, 
что мальчик часто ходил по городу один, по 
её словам, мальчик никогда один никуда не 
ходил. Мальчик часто гулял с двумя маль-
чиками, а также со старшими братьями, но 
никуда далеко не уходил.  «Это было в пер-
вые, когда он просто так ушёл и пропал», 
сказала мать. 

В то время канал TV3 сообщает, что в 
семье часто происходили конфликты, и в 
субботу мать ругала мальчика за то, что он 
ушел гулять к морю. Со слов местных жиль-
цов дома, Зоя была злая, соседка семьи рас-
сказала LTV, что мать мальчика часто пьёт и 
именно она недавно ударила мальчика и у 
того появился синяк под глазом, в свою оче-
редь мать Ивана отрицает, что сын страдал 
от насилия в семье и синяк под глазом полу-
чил сам, ударившись о край дивана.  

ИНФОРМАЦИЯ СКУПАЯ
Зоя сына в последний раз видела в пятни-

цу вечером, когда мальчик пошёл спать. Она 
считает, что мальчик заперт в какой-то квар-
тире или увезен из страны, и высказала мне-
ние, что мальчика где-то держат против его 
воли. Я думаю, что его где-то держат насиль-
но. Он не мог так сидеть в одном месте всё 
время. Может он и хотел немного есть…  
Может кто-то его заманил чем-то…  Конечно, 
он сядет и в чужую машину, как писали в 
”Facebook”, что он увезён, и его больше нет 
в нашем городе», сказала телекомпании LNT 
Зоя. Правда, она также рассказала, Ивану 
нравилось ходить на пляж и дорогу до него 
мальчик знал очень хорошо. Поэтому нельзя 
исключать возможность, что в день исчезно-

Поиски маленького Ивана. Общество спешит на помощь

вения мальчик отправился на пляж. 
За день до исчезновения один знакомый 

пригласил мальчика в религиозный детский 
центр в Лиепае, где ему раньше очень понра-
вилось. Мальчик снова хотел туда пойти, но 
мама сказала, что по выходным он не рабо-
тает.  Мальчик, с которым Иван в субботу 
ходил в религиозный детский центр, также 
виден на видеоматериале, оказавшемся в 
распоряжении полиции из одного из магази-
нов Каросты.  Видно, как оба мальчика рас-
сматривают товары. Однако старший по воз-
расту мальчик и семье, и полиции отрицает 
тот факт, что в субботу был вместе с Иваном. 

В настоящее время единственно реаль-
ная нить, имеющаяся в распоряжении поли-
ции, – это полученная видеозапись с камеры 
наблюдения, на которой Иван виден на авто-
бусной остановке. 

ПОЛИЦИЯ ПРОДОЛЖАЕТ ПОИСКИ 
Государственная полиция, в сотруд-

ничестве с Информационным центром 
Министерства внутренних дел 5 июля созда-
ла платформу, на которой лиепайчан просят 
делиться видеозаписями, которые сделаны 
начиная с 30 июня в Лиепае и окрестностях 
города. В свою очередь тех жителей, кото-

рые живут за пределами Лиепаи, Госполиция 
просит делиться видеоматериалами, на 
которых в этот период времени зафиксиро-
ван мальчик, который может быть Иваном 
Берладиным. Видеоматериалы можно пере-
дать в распоряжение Госполиции, отпра-
вив на э-почту puikaliepaja@iem.gov.lv (огра-
ничение для размера файла на эту э-по-
чту – 90 MB) или, прийти и передать лично 
в Курземское региональное управление 
Государственной полиции, на улице Бариню, 
3, в Лиепае. Также Госполиция продолжает 
работу по приёму видеоматериалов с раз-
личных камер наблюдения в Лиепае. 

Начальник отдела криминальной поли-
ции Курземского регионального управления 
Государственной полиции Угис Ава заверил, 
что поиски мальчика ни на минуту не оста-
навливались. Они будут прерваны только 
тогда, когда ребёнок будет найден. Сейчас 
полиция продолжает поиск своими метода-
ми, подчеркнул представитель полиции. Так 
как существует возможность того, что маль-
чик может находиться не только за преде-
лами Лиепаи, но и за пределами Латвии – в 
Литве, Эстонии или в других государствах 
Европейского союза, Иван Берладин объяв-
лен в международный розыск. 
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В соснах, которые растут 
в вентспилсских дюнах, 
недалеко от пляжа, вот 
уже более семидесяти 
послевоенных лет 
скрывается заброшенный 
объект, который был 
построен советскими 
милитаристами в 1939 году. 
Железобетонная башня 
высотой в несколько десятков 
метров была предусмотрена 
для корректировки огня 
по вражеским морским 
судам для четырех пушек 
построенной здесь же, под 
землей, 46-й береговой 
батареи. 

Забытые батареи

В се, что могло пригодиться и можно 
было взять, вандалы уже давно 
вырвали и вынесли. Время не 
пощадило подземные строения, 
только башня стоит, как и раньше, 

хотя и со сломанными дверями и выросшими 
на крыше березками. Вот что о строительстве 
этого военного объекта и недолгом его функ-
ционировании рассказывает в книге «Пушки 
Курляндского берега» военный историк Юрий 
Мелконов, детство которого прошло в одном 
из военных объектов советского времени – 
в Олмани на Курземском побережье, ранее 
называвшемся Краснофлотском. 

ПЕРВЫЙ БОЙ БАТАРЕИ 
КУРЗЕМСКОГО ПОБЕРЕЖЬЯ

В конце ноября 1939 года в Вентспилс 
вошел 35-й инженерно-строительный бата-
льон Краснознаменного Балтийского флота. 
Военные строители разместились в палат-
ках, которые разбили в южной части города, в 
районе улицы Васарницас. Здесь они начали 
строительство береговой батареи N 46, кото-
рую предполагалось сформировать из 130-
мм артиллерийских установок Б-13. Батарея 
в Вентспилсе строилась по тому же типовому 
проекту, что и батарея N 40 в поселке Лужня. 
Недалеко от батареи, на улицах Метру и 
Сила, был создан военный городок для раз-
мещения ее обслуживающего персонала и 
семей офицеров. До начала войны батарея 

N 46 была сдана в эксплуатацию и находи-
лась в состоянии боевой готовности. Как и на 
остальных батареях Курземского побережья, 
запасы 130-мм снарядов достигли лишь поло-
вины от комплектации на случай войны. 

22 июня 1941 года в 4 утра гитлеровцы 
совершили налет на Вентспилс. Были сбро-
шены бомбы на Вентспилсский аэродром и 
порт. 24 июня на Вентспилсский аванпорт 
пытались напасть немецкие торпедные кате-
ры, однако огонь 46-й батареи заставил их 
отступить. Это был первый бой батареи 
Курземского побережья, когда стреляли по 
целям в море. 

Противник вел непрерывную бомбардиров-
ку города. Особенно мощным налетам под-
вергся Вентспилсский порт. Вентспилсская 
противовоздушная оборона была слаба, и с 
целью ее укрепления 24 июня 1941 года из 
Лиепаи в Вентспилс явился дивизион погра-
ничных катеров. 25 июня немцы совершили 
второе торпедное нападение на торговые 
суда, находившиеся в аванпорте. При помо-
щи береговой батареи и пограничных катеров 
оно было отбито. Три торпеды, выпущенные 
противником с большого расстояния, попали 
в мол, ограждающий аванпорт, а сами тор-
педные катера ушли, не приняв боя. 26 июня 
личный состав 46-й батареи совместно с сол-
датами 35-го строительного батальона унич-
тожил выброшенный из самолета воздушный 
десант. Одновременно немцы направили в 

Вентспилс морской десант. Однако транс-
портные средства десантников были разогна-
ны огнем 46-й батареи. 

УГРОЗА ВЗЯТИЯ ВЕНТСПИЛСА
Вечером 27 июня возникла угроза взя-

тия Вентспилса. Пограничные катера полу-
чили приказ передислоцироваться на остров 
Сааремаа. В приказе значилось: не оставлять 
в Вентспилсском порту ни одного торгового 
судна. В море пограничные катера отбили 
нацеленную на город атаку авиации и торпед-
ных катеров противника. Вход в Ирбенский 
пролив уже оказался заминирован, поэтому 
конвой взял курс в обход острова Сааремаа 
в порт Трииги, через Зундский пролив. Не 
дойдя пяти миль до поворота на пролив, два 
катера наткнулись на мины и затонули.

Утром 28 июня артиллеристы 46-й батареи, 
согласно приказу, взорвали пушки и остави-
ли Вентспилс. Гитлеровцы заняли Вентспилс 
только 1 июля 1941 года и стали двигаться 
на Колку. На десятый день войны противник 
приблизился к батареям, которые находились 
в Лужне.

О батарее N 40 в поселке Лужня в после-
военных советских исторических книгах и вос-
поминаниях ветеранов нет ни слова. Обычно 
это связано с тем, что батарея чем-нибудь 
«провинилась»: не была взорвана, не обо-
ронялась героически или не оказала сопро-
тивление врагу. Известно еще несколь-
ко таких «забытых» батарей на Балтийском 
побережье.

ПРИКАЗ ВЗОРВАТЬ ПУШКИ
Можно с уверенностью сказать, что личный 

состав лужненской батареи начало войны 
встретил на боевом посту. Вероятнее всего, 
обе батареи не сделали ни одного выстре-
ла по морским целям потому, что противник 
был хорошо информирован о сильной защи-
те Ирбенского пролива и в первые дни войны 
даже не пытался его форсировать. Не подле-
жит сомнению и то, что после того как была 
занята Лиепая и советские войска отступи-
ли из Риги, батареи Курземского побережья 
получили приказ взорвать пушки и оставить 
позиции. 

Местные жители вспоминают, что красно-
флотцы обедали в столовой, когда в военный 
городок Лужни въехали немецкие мотоцикли-
сты. Свидетели событий говорят, что русские 
оставили военный городок настолько быстро, 
что на столах в тарелках осталась недоеден-
ная каша, а в печи еще находился горячий 
хлеб. После короткого обстрела противник 
занял позиции батареи. Большая часть лич-
ного состава была взята в плен. 

Пока неизвестно, были ли взорваны пушки 
40-й батареи в Лужне и батареи в Олмани. 
Оставить военную технику в руках противника 
в русской армии всегда считалось очень тяже-
лым военным преступлением, а в Красной 
армии это приравнивалось к измене Родине. 
Известно лишь об одном случае, когда на 
Балтийском побережье две 180-мм пушки 
целыми достались немцам. Это произошло 
на одном из эстонских островов. 

Русские оставили военный городок 
настолько быстро, что на столах в 
тарелках осталась недоеденная каша, 
а в печи еще находился горячий хлеб.

Во многих местах в Латвии на этой 
недели празднуют Праздник моря. 
Такой праздник пройдёт, например, и 
на Колке.  В городе Вентспилсе на 
Празднике моря запланирована обшир-
ная программа. 

Как обычно, главным местом празд-
ника будет променад порта. С 12.00 до 
17.00 на главной сцене пройдет театра-
лизованное ожидание главного морско-
го владыки Нептуна и его свиты, а также 
парад и осмотр флота, лоцманов, букси-
ров и рыболовных судов. НА празднике 
выступят “Līvi un Buks”, Нормундс Рутулис, 
Оркестр молодых Янисов и др. В свою оче-
редь вечером, в 22.00 на этой сцене прой-
дёт грандиозное концертное представле-
ние – рок-сага «Древняя Курса». Викинги 
расскажут песенный рассказ о том, как 
под покровом ночи полк викингов напал на 
спящий посёлок куршов, о вспыхнувшей 
любви между куршской девушкой и вождём 
викингов.  Автор музыки и гитарист рок-са-
ги – Армандс Алкснис, режиссёр – Угис 
Брикманис, участвуют – Андрис Эрглис, 
Саманта Тина, Эрвинс Раминьш, Янис 
Букелис (Букс), Вентспилсский мужской 
хор, певцы Мужского хора конвента пре-
зидиумов и мужского хора «Gaudeamus».

На променаде порта пройдут также 
много других интересных мероприятий. 
Как обычно, внимание гостей праздника 
привлекут соревнования вёсельных лодок 
«Кубок Нептуна», которые пройдут с 13.00. 
А в это время с программой “Ventiņ’ dzintar’ 
placs” с 12.30 с театрализованными, 
вокальными и танцевальными выступле-
ниями выступят “Jūras akmentiņi”, группа 
эко-музыки “Ducele”, Вентспилский театр, 
танцевальные коллективы «Курземе» и 
«Лиедагс». 

Будут также увлекательные приключе-
ния и спортивные аттракционы для всей 
семьи, а самых маленьких посетителей 
праздника ожидает веселье вместе с 
Кашером, вокальным ансамблем музы-
кальной студии «Mazā Prinča planētas» и 
танцевальной студией «Prieks», надувные 
аттракционы и многое другое.  

Интересные мероприятия пройдут и 
во многих других местах. На рыночной 
площади Старого города будет прохо-
дить большая ярмарка Праздника моря. 
В главной библиотеке день пройдет под 
знаком ливов: фотовыставка, посвящен-
ная выдающемуся ливскому работнику 
культуры Янису Принцису, а в концер-
те, который пройдет возле библиотеки в 
14.00, зрителей порадуют художествен-
ный руководитель фольклорного ансам-
бля «Skandinieki» Юлги Сталте и ансамбль 
«Rāndalist». Возле библиотеки как родите-
ли, так и дети смогут посетить различные 
творческие мастерские. 

Как и положено в праздник, день завер-
шится балом в саду Ренькя. С 22.00 будет 
выступать Инета Рудзите в сопровожде-
нии группы, группа «Flame&Rolton», а о 
танцах позаботится DJ Lejasmeijers. В 
свою очередь, во дворе замка Ливонского 
ордена пройдет ночной киносеанс – будет 
демонстрироваться легендарный латыш-
ский кинофильм «Дышите глубже». 

Выходные 
под знаком 
Праздника 
моря
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М ожет оказаться, что главные 
герои «дела олигархов» преж-
девременно радовались тому, 
что дело окончательно закры-
то. БПБК обещает проверить 

аутентичность прослушанных в гостинице 
«Rīdzene» разговоров. Бюро также проведет 
сравнение информации, имеющейся в распо-
ряжении журнала, с данными, которыми рас-
полагает БПБК, однако уже сегодня можно 
сказать, что «соответствия усматриваются».

ЛЕМБЕРГС СЧИТАЕТ СЕБЯ ГАРАН-
ТОМ ПРАВИТЕЛЬСТВА? ЕГО ВЛИЯ-
НИЕ СТАВИТСЯ ПОД СОМНЕНИЕ

После того как на прошлой неделе партия 
«Единство» выступила с заявлением о воз-
можном создании парламентской следствен-
ной комиссии в связи с опубликованными 
«беседами олигархов», А. Лембергс заявил, 
что это не угрожает стабильности прави-
тельства, тем самым косвенно подтвердив 
свое прямое влияние в Союзе зеленых и 
крестьян и принятии политических решений. 
По его словам, он также убежден, что опу-
бликованные разговоры «или искажены, или 
отредактированы».

Фрагменты бесед были перепечатаны в 
большей части латвийских масс-медиа – 
на радио, телевидении, в газетах и новост-
ных порталах, за исключением тех масс-ме-
диа, которые связаны с самими участниками 
«бесед олигархов». В этот раз мы обобщили 
мнения различных политических наблюдате-
лей, журналистов, политиков и обществен-
ности в целом.

ОБЩЕСТВО ЖДЕТ ДЕЙСТВИЙ
Политолог Юрис Розенвалдс указыва-

ет на особенно значимый вопрос, ответа 
на который сегодня очень ждет общество. 
«Общество ждет, что после публикации этих 
разговоров последуют действия, а также 
хочет услышать разъяснения, почему право-
охранительные учреждения все же не дей-
ствовали. Вопрос и в том, насколько оправ-
данна публикация этих разговоров с точки 
зрения закона и где реальные действия пра-
воохранительных учреждений? Здесь все 
же не только разговоры о том, что кому-то 
«наступят на горло», но и о влиянии», – про-
комментировал Ю. Розенвалдс.

Однако есть и еще одна проблема, с кото-
рой самому обществу нужно справиться: 
А. Лембергс демонстрирует себя в образе 
хорошего хозяина, чему, к сожалению, очень 
многие слепо верят, большая часть гото-
вы даже простить ему крупные грехи. Но в 
последнее время влияние А. Лембергса в 
политических кругах в государственном мас-
штабе однозначно снижается. «Из классиче-
ской троицы олигархов в активном обороте 
остался только А. Лембергс, и его влияние 
уже не так велико, как прежде», – добавил 
Ю. Розенвалдс.

Политолог Филипп Раевский считает: то, 
что запись этих разговоров оказалась в 
публичном пространстве, породит еще боль-
шее неприятие политиков обществом. Этот 

Радоваться прекращению «дела 
олигархов» преждевременно
Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией (БПБК) заявило, что проведет проверку аутентичности 
опубликованных в журнале «Ir» так называемых «бесед олигархов». Шокировали уже первые опублико-
ванные разговоры, еще больший шок вызвали последующие реконструированные, прослушанные в свое 
время в гостинице «Rīdzene» разговоры политиков и предпринимателей, в которых наряду с Айнаром 
Шлесерсом одну из главных ролей играет мэр Вентспилса Айварс Лембергс. В обществе до сих пор не ути-
хают горячие дискуссии по поводу разговоров «расхитителей государства», однако главные герои разго-
воров избегают говорить об этом. Очень нетипично для тех, кого общественность знает как персонажей, 
наделенных большим красноречием и не чуждых искусства самовосхваления. 

Продолжая серию статей, посвященных так называемым «беседам в “Rīdzene”» и 
«делу олигархов», журнал «Ir» обратился и к самому Айвару Лембергсу, обвинен-
ному в совершении тяжких преступлений, однако за две недели ответы на вопросы 
получить не удалось. Учитывая этот факт, чтобы при личной встрече получить отве-
ты на интересующие вопросы, журнал отправился в Сейм, где проходило заседание 
правления Союза зеленых и крестьян, на котором обвиненный в совершении тяж-
ких преступлений политик рассказывал членам правления СЗК, министрам и пре-
мьеру Марису Кучинскису о своем видении существенных вопросов развития стра-
ны. Разговор журналистки с А. Лембергсом длился всего две с половиной минуты, 
ровно столько, сколько требуется, чтобы спуститься по ступенькам Сейма и дойти 
до машины. Небольшой фрагмент из опубликованного разговора между журналист-
кой и А. Лембергсом. 

Лембергс: «Деньги не пахнут – 
с чем всех и поздравляю!» 

Сначала А. Лембергс отрицательно 
отвечает на вопрос, когда он прекратит 
использовать политическую власть в лич-
ных интересах, отрицает, что ему принад-
лежат доли в Рижском торговом порту, 
что говорил с Айнаром Шлесерсом о при-
обретении частей капитала «airBaltic» и 
т. п. Затем А. Лембергс перебивает жур-
налистку и говорит: «Вы коррумпирован-
ная, политически ангажированная жур-
налистка, которая пишет то, что зака-
зывают мои политические противники». 
Потом продолжает: «Вы занимаетесь… 
Вы как этакая политическая проститут-
ка, знаете ли, журналистка. Вы занимае-

тесь политической пропагандой, понима-
ете, да? Вам, конечно, за это платят, и я 
вас не осуждаю, но вы… Весь этот журнал 
«Ir», он политически ангажирован, и это 
никакое не медиа, не средство массовой 
информации, ничего. Это политическая 
пропаганда. (..) Вы сначала начните рабо-
тать в нормальном медиа и тогда со мной 
говорите. Мне стыдно, стыдно на вас смо-
треть! Молодая женщина и, как проститут-
ка, продалась моим политическим против-
никам! Но деньги не пахнут – с чем я всех 
и поздравляю!» 

После чего А. Лембергс садится в маши-
ну и закрывает двери. 

Обсуждаемое в «беседах олигархов» в 
“Rīdzene” вызвало в обществе такую бурю 
возмущения, что и Латвийское телевидение, и 
Латвийское радио сообщили о прекращении 
сотрудничества с Вентспилсской думой.

скандал оставит отпечаток на жизни прак-
тически каждой политической силы, но есть 
одно «но»: если, например, на «Единство» 
в трудные времена это может оказать лишь 
небольшое влияние, то для Союза зеленых 
и крестьян и «Центра согласия» – окажется 
достаточно болезненным.

БЫЛО ИЛИ НЕ БЫЛО?
Существенный вопрос, на который обще-

ство ждет ответа, – была или не была в рас-
поряжении следователей БПБК и прокурату-
ры та часть прослушанных разговоров, кото-
рая опубликована в журнале «Ir»? 

Новый руководитель БПБК Екабс Страуме 
заявил, что бюро проверит аутентичность 
опубликованных в журнале «Ir» «бесед оли-
гархов». В то же время руководитель след-
ственного отдела БПБК Илзе Кивлениеце 
уже успела указать на то, что, если бы в рас-
поряжении БПБК были записи таких разгово-
ров, то они уже были бы проверены. Один 
из эпизодов, о котором БПБК якобы ничего 
не знает, касается беседы во время совмест-
ного обеда министра земледелия от «зеле-
ных крестьян» Яниса Дуклавса и Айнара 
Шлесерса в апреле 2010 года. 

«Ir» пишет, что они обсуждали недав-
ний провал генерального прокурора Яниса 
Майзитиса в Сейме, когда коалиция обе-
щала, однако в закрытом голосовании не 
было поддержано его повторное избрание 
на должность. «Айварс продемонстрировал 
силу и дал по шее генеральному прокуро-
ру. Это такая демонстрация силы!» – похва-
лил Шлесерс, и Дуклавс с ним согласил-
ся. Говорили и о том, что в качестве кан-
дидатов от СЗК можно выдвигать только 
тех, кто реально готов работать с полити-
ческим объединением «Par labu Latviju!» и 
«Центром согласия», и об одном «малень-
ком практическом вопросе». А именно, 
Дуклавсу в Рижском свободном порту «один 
участок земли принадлежит чисто лично». 
(..) Владельцев якобы несколько, к тому 
же, «все под чужими фамилиями». Самому 
Дуклавсу якобы принадлежит 10% земли, 
но компаньоны хотят продать имущество и 
получить «15 лимончиков». Шлесерс пояс-
нил, что о таких суммах нечего и мечтать. 

Сейчас министр земледелия дает лако-
ничный комментарий: «Это глупости, людям, 
наверное, не о чем писать. Я не читал журнал 
«Ir», и сейчас не читаю», – сказал Дуклавс, 
отрицающий, что ему принадлежит земля на 
территории Рижского свободного порта. 

Генеральный прокурор Эрикс Калнмейерс 
тоже лаконичен: та часть «бесед олигархов», 
которая была опубликована в журнале «Ir», 
ранее не была в распоряжении прокуратуры, 
и «неясно, почему так произошло». 

В то же время бывший заместитель 
начальника БПБК Юта Стрике заявила: 
утверждение, что Генпрокуратуре не были 
известны так называемые «беседы олигар-
хов», не соответствует действительности.

Как бы то ни было, но джин выпущен из 
бутылки, и стражам закона все же придется 
отреагировать. 

ПРОЧЬ ИЗ ЭФИРА LTV!
Масла в огонь подлило и Латвийское теле-

видение. Правда, пока только редактор отде-
ла культуры, развлекательных и детских про-
грамм LTV Гунта Слога. Для нее послед-
ней каплей, переполнившей чашу терпения, 
стал транслировавшийся в субботу в прямом 
эфире LTV финал «Latvijas sirdsdziesma», 
который, по устоявшейся в последние годы 
традиции, проходит в Вентспилсе. Г. Слога 
считает, что в связи с получившими широ-
кую огласку «беседами олигархов» впредь 
сотрудничество LTV с Вентспилсской город-
ской думой – один из вопросов, требующих 
срочного решения. То есть наступило время 
прервать сотрудничество. Такую просьбу от 
имени многих коллег Слога уже высказала 
правлению LTV.

В субботнем эфире, который мог посмо-
треть каждый житель Латвии, можно было 
увидеть и большое выступление Айвара 
Лембергса. Опытная журналистка в своем 
микроблоге в «Twitter» написала: «Это позор 
для латвийской медиа-среды. Я обрати-
лась к правлению LTV с просьбой прервать 
сотрудничество с Вентспилсом. До тех пор 
отказываюсь от ведения этого проекта». 

Г. Слога подчеркивает, что она и мно-
гие коллеги призывали оценить дальней-
шее появление А. Лембергса в эфире LTV, 
так как «это дискредитирует LTV как теле-
видение в целом и бросает тень на новост-
ную службу, однако ничего предпринято 
не было: мы видели достаточно большое 
выступление Лембергса в субботу в эфире 
LTV, и для меня, как редактора содержа-
ния, который курирует этот проект – «Latvijas 
sirdsdziesma», это неприемлемо, поэтому я 
обращаюсь к правлению с просьбой пере-
смотреть в дальнейшем вопрос о сотрудни-
честве с Вентспилсом». 

В среду LTV заявило, что правление при-
няло решение прекратить сотрудничество 
с Вентспилсской городской думой. «LTV 
приняло важное, редакционно взвешенное 
решение о прекращении сотрудничества с 

Вентспилсской думой», – сказал председа-
тель правления LTV Иварс Белте, отметив-
ший, что LTV будет искать альтернативные 
источники финансирования. В будущем пла-
нируется полностью исключить ситуации, 
когда передачи государственного масштаба 
спонсируются каким-либо самоуправлени-
ем, чтобы не допустить похожих ситуаций. А. 
Лембергс не замедлил высказать свою «вер-
сию», назвав LTV политической партией или 
очагом подобного образования. Он считает, 
что не LTV, а Вентспилсская городская дума 
решила прекратить сотрудничество с про-
ектом LTV «Sirdsdziesma Latvijai», посколь-
ку у передачи был низкий рейтинг, поэтому 
якобы не окупились средства, вложенные 
Вентспилсской думой…  

О прекращении сотрудничества с 
Вентспилсской думой сообщило и “Latvijas 
Radio» – радио больше не будет сотруд-
ничать с Вентспилсским самоуправлени-
ем в создании передачи “Muzikālā banka” 
(«Музыкальный банк»).  Для неё радио буде 
искать место «в другом красивом месте 
Латвии».  

Это публичное заявление вызвало шквал 
откликов и в соцсети «Фейсбук» – в дис-
куссии участвовали многие, в том числе, 
журналисты. Мнения разные, однако боль-
шинство считает, что это «пятно» наконец 
нужно стереть из эфира LTV, так же, как 
это было сделано с отборочным конкурсом 
«Евровидения» и не только, которые прохо-
дили «с благословения» А. Лембергса. 

Вопросов и задач, которые стоят перед 
соответствующими учреждениями и долж-
ностными лицами, очень много, поэтому мы 
можем ожидать нового поворота событий 
и новых откровений. Пока общественность 
возмущается, главные герои «бесед олигар-
хов» отмалчиваются. В Вентспилсской газе-
те «Ventas Balss», которую спонсирует дума 
и содержание которой полностью контроли-
рует А. Лембергс и его люди, нет ни слова о 
«беседах олигархов».  

Айя Силиня 
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Бог видит, что должны произойти перемены
Сама она на одиночество не жалуется, 

так как по природе своей очень общитель-
на, к тому же, близкие всегда помогут, если 
будет такая необходимость. Поздравление 
с недавним юбилеем Илга получила и от 
самого президента страны, и от нескольких 
десятков родственников, которые подготови-
ли специальную церемонию и веселые раз-
влечения, – к радости Илги, все они живут и 
работают в Латвии. Женщина не осуждает 
людей, которые отправились на чужбину в 
поисках лучшей жизни, так как, по ее словам, 
в государстве и самоуправлениях в политике 
занято много нечестных и корыстных людей, 
поэтому общий уровень благосостояния 
сравнительно низкий. «Но Бог все видит, и 
скоро должны произойти перемены, которые 
жадных до власти мздоимцев превратят в 
сорную траву», – пенсионерка признает, что 
в этом смысле сейчас больше полагается на 
высшие силы, хотя во времена Атмоды была 
в рядах Народного фронта. В выборах само-
управлений и Сейма она принимает участие 
неизменно, однако эмоционально близкие ей 
кандидаты до сих пор у власти не оказыва-
лись. Несмотря на то что в былые годы Илга 
играла в шахматы, шашки и даже участвова-
ла в соревнованиях государственного уров-
ня, тайные игры политиков ей непонятны и 
даже противны, поэтому ее радует, что близ-
кие ей люди в подобном не участвуют.

Поэтические образы на жизненном пути
За свою трудовую жизнь Илга работала 

швеей, тридцать шесть лет выполняла обя-
занности страхового агента, какое-то время 
трудилась в общепите. Все время среди 
людей, поэтому сейчас она наслаждается 

Быть счастливой и не вести счет годам
 Окончание. Начало на 3 стр.

одиночеством в тихом доме по улице Пелду, 
разговаривает с комнатными цветами, с кра-
савцем-дубом во дворе, иногда отправляясь 
«повидаться» со стройной липой в Лиепене. 
Пару раз побывала у родственников мате-
ри в Германии. Илга не скрывает, что везде 
ей встречаются поэтические образы, рожда-
ются ассоциации, посещают философские 
размышления, которые позднее выливают-

ся в стихотворные строки. Своеобразные, 
возможно, не всеми понятые, но это ее 
внутренняя сущность и жизненный опыт, 
обрамленные в слова. Илга много писала о 
любви, она убеждена, что в любом возрас-
те можно сказать что-то новое, свое относи-
тельно этой вечной темы, если на жизненном 
пути посчастливилось испытать подобные 
чувства. 

В последнее время стало модным усиленно заботиться о здоровье. Люди массово пере-
ходят на правильное питание, занимаются физкультурой, отказываются от вредных при-
вычек, пьют только бутилированную воду. Но есть один аспект, который человек самосто-
ятельно регулировать не может. А именно – воздух, которым он дышит. 

Чем это пахнет?

Что только не приходится вдыхать совре-
менному человечеству – оксид углеро-
да, углекислый газ, углеводороды, приме-
си тяжелых и токсичных металлов. Список 
можно продолжать. Если почитать о том, 
как это влияет на здоровье, волосы встанут 
дыбом не только у слабонервных.

Вентспилсу, по большому счету, в этом 
отношении, что называется, грех жаловать-
ся. Город небольшой, транспорта и соответ-
ственно выхлопных газов не так много, гиган-
тов производства в окрестностях тоже нет. 
Перспектива жить в окружении плотного смога, 
как, например, в Китае, слава Богу, не грозит.

Уже много лет в Вентспилсе не функцио-
нирует аммиачное производство и нет мясо-
перерабатывающего комбината. Какие миаз-
мы испускал в атмосферу последний, тем не 
менее, старожилы помнят до сих пор.

Однако, разнообразные запахи в горо-
де присутствуют и в настоящее время. 
Источников несколько – городские очистные 
сооружения, завод по производству биото-
плива, портовые терминалы, переваливаю-
щие нефтепродукты, рыбоконсервный ком-
бинат, который то стоит, то снова работает.

Если с запахами нефтепродуктов, канали-
зации и рыбы все понятно – они однозначно 
неприятны, то аромат пирожков-блинчиков, 
который сопровождает производство биоди-
зеля, многим даже нравится. Многим, но не 
всем, у некоторых горожан и он вызывает 
тошноту и головную боль.

Аллергия, бронхиальная астма, про-
блемы с щитовидной железой, онкология 
– распространение всех этих заболеваний 
люди склонны связывать, в том числе, и с 
наличием посторонних запахов в воздухе. 

Насколько обоснованно – разумеется надо 
разбираться в каждом конкретном случае.

Если верить экологам, наличие запахов не 
всегда свидетельствует о том, что в атмос-
феру попало что-то вредоносное. Здесь в 
ход идут предельно допустимые значения 
разнообразных показателей и, зачастую, 
бывает так – концентрация чего-то опасно-
го превышена в несколько раз, а ничем не 
пахнет, и наоборот – запах есть, но вреда 
он не несет.

Помимо физической, вентспилчан беспо-
коит и, если можно так сказать, эстетиче-
ская сторона вопроса. А именно – насколько 
различные неприятные запахи сочетаются 
с Синим флагом и концепцией города, дру-
жественного семье и благоприятного для 
семейного отдыха.

Когда вонь становится совсем уж нестер-
пимой, жители бросаются звонить по номеру 
круглосуточного SOS телефона (25749231, 
если кто не знает). Хотя дозвонившиеся 
считают, что в этом мало толка. На дру-
гом конце провода можно разве что услы-

шать: «Спасибо за звонок, вы уже шестые за 
последний час». Ну и что? Ну и все.

Поначалу городские власти на жалобы 
населения отвечали, что у самоуправления 
нет действенных рычагов воздействия на 
предприятия. В последнее время тон поме-
нялся. Была озвучена информация о том, 
что предусматривающие введение с 1 июня 
2018 года обязательного условия – приме-
нение устройств по улавливанию и рекупе-
рации паров на всех предприятиях, перегру-
жающих нефтепродукты. Также предусма-
тривается создание системы мониторинга 
– установка по периметру территории пред-
приятий измерительной аппаратуры («элек-
тронных носов»), которая в онлайн-режиме 
будет соединена со службой капитана порта. 

Лед тронулся, господа присяжные заседа-
тели. «Вентспилсский нефтяной терминал» 
уже заказал американское оборудование за 
3 млн. евро, а общие расходы на проект 
составят от 5 до 6 млн. евро.

Ровно через год станет понятно насколько 
затраты обоснованы и эффективны. 

Бог все видит, и скоро должны 
произойти перемены, которые 
жадных до власти мздоимцев 
превратят в сорную траву.



№. 18 (18)  7 июля 2017 года2  /  Новости

Ventspilnieks.lv
Рег.№ 0007 40372

Э-почта: redakcija@ventspilnieks.lv
Главный редактор: Илона Берзиня

Издатель: 
Общество “Par taisnīgumu un atklātību”

Забастовку семейных врачей 
не чувствуют 
В первые дни акции протеста семейных вра-
чей пациентам Вентспилса также были обе-
спечены все возможности получения необ-
ходимой медицинской помощи, поэтому в 
Вентспилсской больнице не чувствуют влия-
ния забастовки – не наблюдается существен-
ный рост потока пациентов, и учреждение про-
должает работать в обычном повседневном 
режиме.  В Вентспилсе оплачиваемые госу-
дарством услуги прекратила оказывать срав-
нительно небольшая часть семейных врачей, 
поэтому ситуация спокойная, пояснила пред-
ставитель больницы Виола Гривалде.  

Вентспилс посетил 
министр Янис Рейрс 
В четверг в Вентспилсе с рабочим визи-
том побывал министр благосостояния Янис 
Рейрс. Во время визита министр встретил-
ся с депутатами самоуправления, побывал 
в центре поддержки семей и детей с осо-
быми нуждами «Цимдиньш», а также посе-
тил Вентспилсское региональное отделе-
ние Государственного агентства социаль-
ного страхования и Вентспилсский фили-
ал Государственного агентства занятости. 
Целью визита было познакомиться с тем, как 
в Вентспилсе ведётся работа, направленная 
на достижение социального благополучия. 

Начнут ремонтировать 
повреждения фонтана 
на Большой площади 
Страховая компания ERGO после оценки 
характера и обстоятельств вандалистского 
повреждения дала согласие на компенса-
цию ущерба, нанесённого фонтану «Фрегат 
«Кит»» на Большой площади. Весной этого 
года был обнаружен факт, что у пяти больших 
мачт повреждены системы создания эффекта 
тумана, которые сильно вбиты в корпус трубы 
из нержавеющей стали, а также сломаны и 
механически согнуты трубочки, по которым в 
воздух поступала струя тумана.  В настоящее 
время начаты восстановительные работы 
системы создания эффекта тумана, поэтому 
работа фонтана ненадолго приостановлена. 
Работы планируется завершить к Празднику 
моря в Вентспилсе. 

Вентспилсская высшая школа 
в первый день получила 
подтверждение заявлений 
90 рефлектантов 
В первый день свои заявления на учёбу в 
Вентспилсской высшей школе подтвердили 
90 рефлектантов, из них 29 обучение в этом 
высшем заведении указали как главный при-
оритет, свидетельствуют данные, доступные 
на портале Latvija.lv.  Всего в единой системе 
подачи заявлений портала Latvija.lv, в кото-
рой объединены 12 высших учебных заведе-
ний Латвии, в течение дня свои заявления на 
учёбу в высшем учебном заведении подтвер-
дили 1597 рефлектантов. Наибольший инте-
рес в настоящее время к учёбе в Латвийском 
Университете – всего обучение по одной из 
учебных программ ЛУ выбрано 2766 раз. 

Снизилась прибыль и оборот 
“Bucher Municipal”  
Оборот работающего в Вентспилсе предпри-
ятия по производству транспортных средств 
для очистки улиц в 2016 году составлял 22,201 
млн евро, что на 17,3% меньше, чем в 2015 
году. Прибыль предприятия в прошлом году 
составляла 1,112 миллионов евро, и она на 
29,1% меньше. Несмотря на это, предпри-
ятие надеется, что в этом году, благодаря 
переносу монтажа полного цикла из Англии 
и Швейцарии в Латвию, будет наблюдаться 
значительный рост оборота  – 49,4 млн евро. 
В связи с ростом объёмов в период с авгу-
ста по ноябрь на линии производства бочек 
4 m3 общее число работников может достиг-
нуть 330.

В ВЕНТСПИЛСЕ

Возле имеющегося в Вентспилсе полигона отходов, 
который обслуживает предприятие Вентспилсской 
городской думы «Вентспилский комбинат 
благоустройства», уже годами хранятся тонны отходов 
из Великобритании. На территорию полигона отходов, 
которым управляет предприятие самоуправления 
Вентспилса, какая-то частная фирма ввезла 12 000 
тонн уплотнённых в кипы отходов из Великобритании.  
Однако уже несколько лет назад это место должно было 
быть чистым. Вместо этого объём отходов существенно 
увеличился, кипы порвались, а мусор попадает в 
окружающую среду, сообщило Latvijas Radio.

На Вентспилсском полигоне отходов годами 
хранятся 12 000 тонн отходов из Великобритании

С 1 июля 2017 года многодетные семьи 
могут ездить в автобусах и поездах реги-
ональных маршрутов со скидкой в раз-
мере 25% от цены билета, предполагают 
новые правила Кабинета министров о 
льготах в оплате проезда.

Многодетные семьи могут со скидкой ездить 
в автобусах и поездах региональных маршрутов

Получить «Семейную карту 3+» имеют 
право все многодетные семьи, в кото-
рых воспитываются трое или более детей, 
включая усыновленных и находящих-
ся под опекой детей, и совершеннолет-
них лиц, которые получают общее, про-
фессиональное или высшее образование, 
если они задекларированы в Латвийской 
Республике (за исключением случаев, 
когда дети учатся за границей). В слу-
чае, если совершеннолетний ребенок из 
многодетной семьи продолжает получать 
образование, необходимо предоставить 
справку, которая подтверждает тот факт, 
что совершеннолетний ребенок получа-
ет общее, профессиональное или выс-
шее образование. В свою очередь, в слу-
чае, если ребенок учится за границей, 
нужно предоставить справку из учебного 
заведения на языке оригинала и ее пере-
вод на государственный язык с заверени-
ем правильности перевода, указав в под-
тверждающей записи «перевод верный», 
имя, фамилию и персональный код пере-
водчика, подпись, место и дату получения 
заверения. Нотариально заверять перевод 
не нужно. 
Для того чтобы оба родителя получили 
такую карту, каждому из них необходимо 
заполнить заявление. 
Предъявив документ, удостоверяющий 
личность, карту имеют право использовать 
и дети, имена которых указаны на ней. 
Бланк для заполнения заявления можно 
найти на сайте www.godagimene.lv, в раз-
деле “Piesakies kartei”.
Кроме того, бланк можно заполнить, обра-
тившись в Фонд общественной интегра-
ции по адресу: бульвар Аспазияс, 24, 3-й 
этаж, Рига. 

Источник: godagimene.lv

Где можно получить 
«Семейную карту 3+»? 

С кидка будет предоставляться 
многодетным семьям, являю-
щимся участницами поддержи-
ваемой государством програм-
мы «Почетная семья Латвии» 

и получившим «Семейную карту 3+». При 
покупке билета на одну поездку в автобусе 
или поезде регионального маршрута членам 
многодетной семьи нужно будет показать 
«Семейную карту 3+» и документ, удостове-
ряющий личность, – паспорт или ID-карту. 
Получить скидку в 25% от цены одного биле-
та сможет любой член многодетной семьи, 
имя которого указано в «Семейной карте 
3+».

25-процентная скидка действует на всех 
маршрутах автобусов и поездов регио-
нального значения. Региональные марш-
руты автобусов делятся на междугород-
ные (например, Рига – Валмиера, Лиепая 
– Вентспилс, Рига – Марупе) и маршру-
ты местного значения (например, Огре – 
Кладбище Смилтаю, Салацгрива – Коргене, 
Илуксте – Бебрене). В региональной сети 
маршрутов автобусов и поездов заказчи-
ком является государство, которое, соот-
ветственно, взяло на себя компенсацию 
25% от цены билета для членов многодет-
ных семей. Скидки в 25% не имеется лишь 
в общественном транспорте девяти крупных 
городов, поскольку в городах заказчиком 
услуги является городская дума. 

На обслуживаемых ООО самоуправления 
«Ventspils reiss» маршрутах скидку можно 
будет использовать при поездке в направ-
лении Риги, Кулдиги, Лиепаи, Дундаги и 
Елгавы. Пассажирам необходимо учиты-

вать, что эта скидка действует только на 
одноразовый проездной билет и не относит-
ся к абонементам на проезд. 

В то же время перевозчики предупре-
ждают, что в части автобусов скидка в 25% 
может даже не действовать, так как реги-
ональные перевозчики готовы выполнять 
новые условия лишь частично. Такая ситу-
ация сложилась из-за того, что правила КМ 
вступают в силу уже через пять дней после 
их принятия правительством, а на переход-
ный период и регулировку кассовых аппа-
ратов необходимо несколько месяцев. На 
части предприятий водители еще не полу-
чили полный инструктаж относительно при-
менения новой скидки и связанных с этим 
мероприятий. Латвийская ассоциация пас-
сажирских перевозчиков также указывает, 
что нынешний дизайн «Семейной карты 3+» 
неудачен: он не позволяет легко и быстро 
прочитать указанные на карте данные, поэ-
тому водителю требуется время, чтобы све-
рить их с документом, удостоверяющим 
личность. 

Также прозвучали сомнения в том, что эта 
система будет успешно работать. Поскольку 
«Семейную карту 3+» предлагают только 
родителям, открытым остается вопрос, что 
делать в случае, если, например, одновре-
менно нескольким детям из многодетной 
семьи необходимо отправиться в различные 
места Латвии, а карту можно дать только 
одному из них. Многодетные семьи удивле-
ны также требованием, чтобы каждый ребе-
нок, который хочет воспользоваться скидкой 
по карте, брал с собой идентификационный 
документ – паспорт или ID-карту. В Фонде 
общественной интеграции поясняют, что 
другого пути идентифицировать личность 
нет. К тому же, во время дискуссий относи-
тельно скидок удостоверение школьника не 
было сочтено достаточным для идентифика-
ции личности.  

Илзе Лиепа

В отличие от Юрмалы, где на сорти-
ровочной станции отходов недав-
но произошёл крупный пожар, в 
Вентспилсе такая станция хране-
ния отходов оказалась легальной: 

местное Вентспилсское региональное управ-
ление среды ответило, что тысячи тонн годами 
стоящих отходов – это легальное хозяйство.  

Находящимся в 15 км от Вентспилса 
полигоном «Пентули» управляет обще-
ство капитала думы «Вентспилсский ком-
бинат благоустройства». Оно, в свою оче-
редь, часть земли сдало в аренду частной 
фирме “Vereco”.  На территории полигона, за 
горой свалки открывается поле в несколько 
гектаров, на котором на высоте даже в пять 
метров сгружены кипы   около кубометра, 
обмотанные чёрной плёнкой.   

Член правления предприятия Алдис 
Станкевичс пояснил, что “Vereco” от быто-
вых отходов отсортировывает всё, что можно 
использовать вторично, и передаёт на даль-
нейшую переработку или же для использова-
ния полученного из отходов топлива. «Чтобы 
стараться максимально загружать завод 
предприятия, отходов Вентспилсского реги-
оне недостаточно, они могут загружать толь-

ко 50% мощностей завода. Поэтому допол-
нительно ввезены отходы для производства 
топлива», пояснил предприниматель.  

Станкевичс признал, что в своё время 
ввёз отходы из-за границы.  «Отходы при-
везены в конце 2015 года, и они постепен-
но перерабатываются. Предприятие сотруд-
ничает с предприятиями, принимающими 
такого рода топливо, им мы этот перерабо-
танный материал и поставляем», разъяснил 
Станкевичс.  

Пояснения заведующей отделом контро-
ля Вентспилсского регионального управле-
ния среды Анны Адамсоне несколько отли-
чаются, однако она местного предпринима-
теля защищает.  В 2014 году отдел лицензий 
Государственной службы среды согласовал 
ввоз отходов из Англии – 12000 тонн в пяти 
посылках. “Все это думано перефасовать и 
передать “Cemex”. Там были проблемы, так 
как производство цемента остановилось, и 
эти отходы в полном объёме не были пере-
сортированы, перефасованы и переданы 
в “Cemex”. Сейчас они там стоят, пропита-
лись влагой, и их надо пересушивать», ука-
зала Адамсоне. 

Радио пояснило, что таким образом на 

территории полигона уже годами хранятся 17 
000 тонн отходов, что больше по вместитель-
ности, чем груз 800 грузовых машин, и боль-
ший объём, чем в настоящее время необхо-
димо вывезти из Юрмалы. 

А пока на предприятии по производству 
цемента “Cemex” простой и необходимость 
топлива отрицают. “Никогда не было такого, 
чтобы мы чего-то не принимали. Это неправ-
да. Конечно, если этот материал будет отве-
чать нашим требованиям качества», сказала 
заведующая отделом среды Броценской ком-
пании по производству цемента Санта Клява.   

Следовательно, вентспилское предприятие 
ввезённые из Великобритании отходы просто 
не может рассортировать и обеспечить тре-
буемое “Cemex” качество. За то, что в тече-
ние года тысячи тонн мусора не переработа-
ны, Служба среды наложила на предприятие 
денежный штраф в размере 280 евро. 

В Службе среды указали, что просто будут 
ждать, когда предприятие рассортирован-
ные наполовину и по-прежнему увеличиваю-
щиеся в объёме отходы реализуют на пере-
работку. На следующей неделе от фирмы 
ждут план дальнейших действий, сообщило 
Latvijas Radio. 
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Пусть трепещут душевные струны
Да, поэтическая муза посещала Илгу 

на протяжении многих лет, но в последнее 
время она приходит даже по ночам, застав-
ляя зажечь свет и взять ручку, чтобы записать 
быстро ускользающую рифму. Написанное 
приберегается для издания книги, часть сти-
хотворений – уже в совместных сборниках, 
есть и такие, что стали песнями. К великим 
поэтам она себя, конечно, не причисляет, 
но испытывает радость от того, что напи-
санное находит эмоциональный отклик в 
сердцах других людей. Энергичная женщина 
небольшого роста, за свою жизнь она суме-
ла подарить радость многим при помощи 
своих увлечений и мастерства, но наиболее 
высоко Илга оценивает свою способность 
искренним и емким словом заставить трепе-
тать душевные струны тех, кто чувствует так 
же, как она. Илга признает, что это – резуль-
тат огромных душевных усилий, но тем не 
менее приносит огромное, бесконечное чув-
ство удовлетворения. 

В живописном дворике
У Илги было тяжелое детство в дерев-

не. Перебравшись в город, она многократ-
но меняла местожительство, в послевоен-
ные годы иногда приходилось жить в таких 
экстремальных условиях, когда через щель 
в полу можно было увидеть воду, а ветер, 
проникая сквозь стены, гасил керосиновую 
лампу. Позднее она снимала комнатушки 
или договаривалась о спальном месте у зна-
комых. Условия изменились в положитель-
ную сторону, когда они с Ленартом, масте-
ром на все руки, создали семью, в кото-
рой родились четверо детей. Когда ушел из 
жизни супруг, наделенный талантом изобре-
тателя и рационализатора, а у детей нача-
лась своя жизнь, Илга на торгах приобрела 
однокомнатную квартиру в красивом доме в 
Старом городе, где двор украшает прекрас-
ный крепкий дуб. Он словно освящает собой 
все вокруг, а осенью щедро одаривает желу-
дями. Илга считает его своим ровесником и с 
гордостью отмечает, что такой пышной кроны 
нет ни у одного другого дерева в этой части 
города. Илга любит, выходя во двор, разго-
варивать с зеленым исполином. Она даже 
сочинила сказание о том, как этот дуб тоску-
ет по красавице-липе в приморском рыбац-

Быть счастливой 
и не вести счет годам
Лучшие годы жизни – так характеризует свое нынешнее 
состояние вентспилчанка Илга Берница, недавно перешагнувшая 
85-летний рубеж. Почему лучшие? В первую очередь, потому, 
что наконец можно свободно распоряжаться своим временем. 
Конечно, здесь можно упомянуть и материальную независимость 
в рамках начисленной пенсии. И, что немаловажно, возможность 
неограниченного поэтического самовыражения. «Savai dzīvei pāri 
skrēju, neatstājot melnas pēdas» («Бежала по жизни, не оставляя 
черных следов» – вольный перевод) – этими словами Илга 
попыталась выразить философию своей жизни и поэзии.

ком поселке Лиепене, где одной из дочерей 
Илги принадлежит земельный участок.

Капризы компьютера и семейная хроника
Илга изучила свою родословную, узнав 

о предках, родившихся даже более века 
назад, о чем начала писать книгу. Дети пода-
рили ей компьютер, с которым она до сих 
пор полностью не перешла на «ты». В один 
совсем не прекрасный момент он отреагиро-
вал на нечаянное прикосновение к клавиату-
ре, превратив написанное в какие-то непо-
нятные символы и знаки. «Я стала стирать 
эту абракадабру, не задумываясь, что вме-
сте с тем безвозвратно теряю и свое сочи-
нение», – сейчас Илга вспоминает об этом 
с юмором, но в тот момент было до слез 
жаль уничтоженного труда. Она пока надеет-
ся, что соберется с силами и свои воспоми-
нания запишет сначала на бумаге и только 
потом доверит их капризному компьютеру. 
Написание семейной хроники Илга считает 
своим долгом перед продолжателями рода, 
ведь взгляд в прошлое, по ее мнению, дает 
возможность понять и сравнить свой жизнен-
ный путь, свои достижения с тем, что уда-
лось сделать предкам. 

Со стороны матери у Илги немецкие корни, 
предки отца – из латышских крестьян. Отец 
Фрицис Милтиньш участвовал в борьбе за 
независимость Латвии, за что получил уча-
сток заболоченной земли в волости Таргалес. 
Илга сохранила детские воспоминания о том, 
как отец болотную топь превратил в цветущее 
крестьянское хозяйство «Эзеркални», постро-
ив там дом и воспитывая в нем четверых 
детей. Все разрушила советская оккупация: 
Красная армия присмотрела для постройки 
аэродрома именно эти поля…

Красная армия стерла 
с лица земли «Эзеркални»

«Нам просто приказали убраться, разре-
шив взять с собой только одну из восьми 
коров, лошадь и пять овец. Даже заготов-
ленные стройматериалы, из которых можно 
было бы построить дом в другом месте, мы 
должны были оставить, так как из них можно 
было строить казармы для солдат оккупан-
тов… Мама успела лишь выкопать корень 
ревеня и молодую вишенку, чтобы взять с 
собой, мы их и посадили в отведенном нам 

месте в Ландзе. Конечно, нас, насильно раз-
мещенных там чужаков, местные не встрети-
ли с распростертыми объятьями». Эти годы 
закалили характер Илги, ей пришлось стать 
самостоятельной. Будучи старшей сестрой, 
она заботилась об остальных детях, пока 
отец с матерью работали на уборке сена или 
в поле. Тогда же ей пришлось пережить и 
ряд трагических событий – смерть младшей 
сестрички, случай, когда брат начал тонуть, 
но, к счастью, каким-то чудом Илге удалось 
предотвратить беду, позднее, в 1943 году, от 
тяжелой работы, несмотря на усилия вра-
чей, умерла мать Илги Аманда…  Через 
некоторое время отец привел в дом маче-
ху, у которой с девушкой не сложились отно-
шения, хотя, как признает Илга, у нее было 
чему поучиться. А дальше – как в классике: 
стремление симпатичной девушки вырвать-
ся из деревенского рабства, получить ремес-
ло и жилье в городе. Иногда приходилось 
буквально отбиваться от назойливых парней, 
зачастую Илга была вынуждена сталкивать-
ся с интригами со стороны завистливых кол-
лег. Довольно долго «женихались» с буду-
щим мужем, а когда поженились, Илга пред-
ложила поддержать ее семейную традицию 
и вырастить четверых детей. Так и получи-
лось, а сейчас эту традицию посчитали впол-
не достойной и ее дети. Илга теперь может 
гордиться пятью внуками и пятью внучка-

ми, которые, в свою очередь, порадовали 
бабулю тремя правнуками и тремя правнуч-
ками. На поэтическом поприще молодежь не 
пыталась себя проявить, они больше увлека-
ются спортом и бизнесом. 

Одиночеству нет места
Пока что больше всего прабабушку радует 

четырехлетняя правнучка Абигайль, которой, 
как когда-то начинающей актрисе самодея-
тельного театра Илге, нравится наряжать-
ся. Для этого вовсю используются сделан-
ные бабушкой украшения из бисера, девочка 
пытается помогать и в их создании. Илга, к 
своему удивлению, обучилась этому совсем 
недавно, на курсах. Пятьдесят лет она пела в 
различных хорах, а теперь словно замещает 
свое давнее хобби новым увлечением. 

К слову сказать, зная о литературных спо-
собностях Илги, дирижер Илга Бунтика пред-
ложила ей писать тексты к песням, одна из 
которых позднее стала городским гимном. 
Помимо этого, Илга участвует в Днях поэ-
зии, посещает кружки единомышленниц, где 
собираются дамы, стремящиеся избежать 
одиночества в пожилом возрасте. Илга уча-
ствует в них, чтобы каким-то образом вместе 
оказать помощь тем, кто своими силами уже 
не может выйти из дома. 

В любом возрасте о любви можно сказать 
что-то новое, свое, если на жизненном пути 
посчастливилось испытать подобные чувства.
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На этой неделе во время политической дискуссии 
на радио, касающейся так называемых бесед 
в «Rīdzene», четыре представителя различных 

партий Сейма (трое из коалиции, один из оппозиции) актив-
но обсуждали материалы уроков по разграблению государ-
ства и разработке олигархами мошеннических схем, то есть 
записи разговоров. Это, конечно, хорошо – наконец-то при-
шло время представителям власти обратиться к данной 
теме. К сожалению, в произведенном анализе доминирова-
ла лишь одна главная мысль. Та, которую еще на прошлой 
неделе в очень концентрированном виде высказал быв-
ший премьер, ныне руководитель «Latvijas Gāze» Айгарс 
Калвитис: содержание разговоров – так, мелочи, главное – 
найти и, чтобы другим неповадно было, наказать того него-
дяя, который «слил» журналу «Ir» эту информацию...

Общественную реакцию на опубликованные журналом 
«Ir» беседы в «Rīdzene» можно разделить на две основные 
части. Первая: шумиха в публичном пространстве по пово-
ду факта как такового (то есть разговоров) – ишь ты, как 
они… Вторая: поиски виновного со стороны политической 
элиты и правоохранительных органов – как могло такое 
случиться, чтобы в публичное пространство попало нечто 
подобное. Ни одно, ни второе направление нельзя назвать 
конструктивным. Поскольку никакой пользы от шумихи 
нет. В свою очередь, главный акцент со стороны власти на 
привлечение к суду того, кто «слил» информацию, свиде-
тельствует о том, что, по существу, ничего не изменилось. 
Только лишь то, что такие «дела», возможно, теперь дела-
ются не в гостинице «Rīdzene», а, например, в зоопарке, 
ресторане или баньке возле озера. Если первое направле-
ние полемики еще отчасти можно понять (что в этом слу-
чае может сделать общественность, если даже правоохра-
нительные органы говорят, что ничего не знают и ничего не 
могут), то второе – уже симптом, который на самом деле 
характеризует политическую систему.

Все же и первое, и второе направление на самом деле 
должны были бы концентрироваться в совсем другом 
русле. В публичном пространстве не прозвучало фак-
тически ни одного квалифицированного аналитическо-
го взгляда со стороны широко обсуждавшихся в беседах 
в «Rīdzene» представителей масс-медиа. Также в этой 
связи не хватает мнения традиционно болтливых полито-
логов и, самое главное, аналитического видения. Коллеги-
журналисты ограничиваются констатацией факта, но не 
дают системного анализа медийного пространства. Если 
уж сами журналисты не могут или, быть может, не хотят 
анализировать ситуацию, тогда чего мы хотим от рядового 
пользователя социальными сетями? Хотелось бы видеть и 
журналистское расследование – а не только простое под-
трунивание над красочным языком в «беседах олигархов», 
исследование: в беседах упоминается конкретное собы-
тие, конкретное имя или направление мошенничества, в 
реальности же произошло то-то и то-то. В беседах гово-
рится о сюжете в телевизионных новостях, что «уладят» 
«свои люди» в прессе, значит – был или нет этот сюжет, 
была или нет прославляющая статья. Широко упоминает-
ся газета «Diena». Значит, каковы были изменения в соста-
ве журналистов и руководства редакции – кто, где и каким 
образом был переведен на другую должность, что, где и 
почему было написано. 

Что касается реакции правящей элиты, то тут удивлять-
ся нечему. Ведь, действительно, какой негодяй предоставил 
«Ir» эти материалы (думается, что некоторая ясность, по 
крайней мере, «на кухне», в этом вопросе имеется)? И до 
тех пор, пока лидеры позиционных и оппозиционных партий 
будут уверены, что того, кто «слил» информацию, нужно 
привлечь к суду, потому что так надо, политическая элита 
будет гнить с головы. Цитируя уже упомянутую дискуссию 
на радио: «Я сейчас не буду углубляться в содержание, 
поскольку это были частные разговоры, но у всех нас есть 
право на свое личное пространство и личные разговоры, 
поэтому главный вопрос: как разговоры, записанные компе-
тентными учреждениями, оказались в публичном простран-
стве». В конце концов, действительно, в «Rīdzenе» наши 
бизнесмены-политики в абсолютно частном порядке диску-
тировали о том, как уладить свои дела и разграбить страну, 
как поставить «своих» на все нужные должности… А в лич-
ной беседе можно дискутировать о чем угодно. 

Искренне ваша, «Ventspilnieks.lv»

Тех, кто «слил» 
информацию, – в суд!

На протяжении недели внимание общественности было 
приковано к случаю в Лиепае, где тысячи добровольцев, в том 
числе, и из нашего города, участвовали в поисках пропавшего 
пятилетнего мальчика Ивана. Случай с исчезновением ребенка 
получил множество самых разных комментариев, было высказано 
много различных точек зрения как в публичном пространстве, так 
и со стороны официальных должностных лиц. В поисках мальчика 
задействованы ресурсы полиции, армии, а также добровольцев. 
Однако, бесспорно, этот случай заставляет поставить ряд 
вопросов. В том числе, и относительно возможной родительской 
ответственности и реакции на происходящее тех, кто находится 
рядом, так сказать, «по соседству». Ventspilnieks.lv получила 
письмо от читателя Всеволода Разминовича, который в свете 
лиепайских событий характеризует ситуацию в Вентспилсе. Вот 
что пишет наш читатель: 

Об ответственности родителей 
и безопасности детей

«Во вторник, как обыч-
но, я шел на работу. 
Дорога пролегает через 
парк, в котором обустроен 
известный во всей Латвии 
Детский городок. Конечно, 
сейчас каждый знает о 
мальчике, который пропал 
здесь же, по соседству, в 
Лиепае. И это заставля-
ет обратить внимание на 
детей и на то, как взрос-
лые за ними присматрива-
ют. Я заметил двух моло-
дых мам, которые весело 
болтали на одной из ска-
меечек в Детском город-
ке. С ними рядом детей не 
было, только детские лет-
ние коляски. Обе молодые 
женщины были очень заня-
ты, очевидно, интересным 
разговором, и не обраща-
ли ни малейшего внима-
ния на происходящее на 
игровой площадке. Пока 
одна из мамочек не вскрик-
нула: «Эй, а где Зане, ее 
там нет!» Обе женщины в 
отчаянье стали смотреть 

– самое важное, но очень 
хотелось бы, чтобы позд-
нее все же развилась дис-
куссия об ответственности. 
Об ответственности родите-
лей, об обязанности родите-
лей оберегать своих малень-
ких детей, о способности 
или неспособности воспи-
тывать детей, об отноше-
нии к ним. Я не считаю, что 
в описанном мною проис-
шествии женщины – плохие 
матери. Вероятнее всего, 
нет. Однако в большинстве 
случаев, которые описаны в 
масс-медиа, все же первый 
возникший вопрос: где были 
родители, чем они занима-
лись, как они вообще воспи-
тывают детей? Пятилетний 
Иван из Лиепаи якобы скло-
нен к бродяжничеству – по 
крайней мере, в прессе так 
передаются высказыва-
ния о нем ближайших род-
ственников… Люди милые, 
ну какое бродяжничество в 
пять лет!? Мы говорим об 
этом так, как если бы это 

был подросток, который 
таким образом выражает 
протест, что характерно для 
подросткового возраста! И 
второй вопрос: если уж в 
семье были проблемы, так 
куда смотрели раньше те, 
кто находился рядом с этой 
семьей? Ближайшие соседи 
на самом деле не знали о 
проблемах, которые косну-
лись этого маленького маль-
чика? Это, наверное, рито-
рические вопросы. Я глубоко 
убежден, что безопасность 
детей – первейшая обязан-
ность родителей, и обязан-
ность исключительно роди-
телей. И именно с этой точки 
зрения вопрос и нужно рас-
сматривать.  

С пожеланиями удачи 
в поисках мальчика,

Всеволод Разминович».

по сторонам, одна из них 
подбежала к мальчику при-
близительно того же возрас-
та, что и пропавший Иван, и 
прижала его к себе, а вторая 
женщина искала свою про-
павшую Зане, которой нигде 
на площадке не было видно. 
К счастью для матери, Зане 
нашлась – девочку, которой, 
по всей видимости, не боль-
ше трех лет, за руку привела 
какая-то женщина, услышав-
шая крики женщины и уви-
девшая малышку стоящей 
уже за пределами площадки, 
на краю дороги. 

Это происшествие закон-
чилось счастливо, без тяже-
лых последствий. Однако 
оно очень хорошо показыва-
ет наше отношение – пусть 
ребенок там играет, ничего 
ведь не может случиться, 
а произошедшее в Лиепае 
– это так далеко, осталь-
ных членов общества не 
касается, ведь это случи-
лось не с нами. Судьба лие-
пайского мальчика сейчас 

И хотя в поиски пятилетнего мальчика, пропавшего в Лиепае 
в конце прошлой недели, наряду с силами полиции и армии 
включились тысячи добровольцев, до закрытия редакции, 
результатов они не дали. На помощь лиепайчанам в поисках 
мальчика отправились люди из многих мест Латвии, приня-
ли участие в поисках и вентспилчане.  За эти дни прозвучало 
много версий, предоставлялась бесчисленные нити поиска и 
информация, однако ни одно из сообщений не подтвердилось.  
Уже несколько раз тщательно переискан город Лиепая и его 
окрестности, обыскали водоёмы и болота, но результатов нет. 

Поиски маленького Ивана. 
Общество спешит на помощь

Краткая хронология событий. В воскресенье Государственная полиция 
получила заявление о том, что в субботу, 1 июля, около 8.30 из своего 
места жительства в Лиепае, на улице Павилостас, вышел и до сих пор не 
вернулся домой пятилетний Иван Берладин. Через два дня после пропа-
жи сына его мать Зоя Ареева рассказала журналистам TV3: «Он выбежал, 
и мы даже не смогли разглядеть, во что он одет. Да, была спортивная кур-
точка – синяя с большими буквами...сандалии – без носков». Мать также 
сказала, что в субботу утром мальчика видели на остановке общественно-
го транспорта в Лиепае, вроде как сказал, что едет за конфетами и пече-
ньем, но денег у Ивана собой не было. 

Телосложение мальчика 
среднее, волосы корот-
кие, светлые, глаза голу-
бые. На мальчике была 
синяя трикотажная кофта 
на молнии и синие спор-
тивные штаны. На ногах 
сандалии бежевого цвета. 
Мальчик говорит по-русски.
Если у кого-то есть 
информация о возмож-
ном месте нахожде-
ния мальчика, поли-
ция просит информи-
ровать её, позвонив на 
номер телефона 110.


